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خسته از بیانیه نویسی ها
تمام کنید این نمایش عوام فریب را

مرتضی رضایــی  آرزو بــه دل ماندیم که یک روز، ســرمربی اســتقلال، 
پرسپولیس، حتی خیلی از تیم های شهرســتانی وقتی می بازند، وقتی آچمز 
می شوند و تیم شان صدر جدول را از دست می دهد، بزند تخت سینه خودش، 

سرش را بالا بگیرد و با صدای رسا بگوید: »مقصر این ناکامی منم.«
مردیم اما ندیدیــم که در همه جــار و جنجال هایی که بــه راه می اندازند، در 
میان همه هیاهوهای کنار زمین یک بار غر نزننــد و از دلایل فنی ناکامی برای 
هواداران شان بگویند؟ نمی شود تا وقتی که تیم دارد می برد و همه چیز بر وفق 
مراد است و ایام به کام؛ تفکرات تاکتیکی آقایان سرمربی نقش اصلی را داشته 

است! اما روزی که تیم نتیجه نمی گیرد...
بیایید آدرس غلط بــه هواداران تان ندهید.گوش فوتبالی شــهر از داور و وزیر 
و وکیل و خدم و حشم پر اســت. اصلًا نمی خواهم مصداقی حرف بزنم اما چرا 
تا وقتی که پیروز هســتید قهرمانی رقیب پاک اســت و همــه داوران بهترین 

قاضیان جهان؟

دیدگاه

 مناقصه عمومی  ) نوبت دوم(
شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی خرید و نصب سرچراغی ، اصلاح رنگ پایه های روشنایی و نصب المان 
های نوری بر روی پایه های موجود در رفيوژ ميانی محور آیت الله سعيدی را از طریق سامانه تداركات الكترونيكي 
دولت با شماره مناقصه ۲۰۰۲۰۹۴۵۰۰۰۰۰۰۴۰ برگزار نماید. کليه مراحل بارگزاری مناقصه از دریافت اسناد 
مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الكترونيكي دولت )ستاد( 
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل 

ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : ۱۴۰۲/۰۸/۰۷

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت ساعت ۱۳ روز شنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۸/۱۳
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد ساعت ۱۳:۰۰ روز سه شنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۸/۲۳

زمان بازگشایی پیشنهاد ساعت ۱۴:۳۰ روز سه شنبه تاریخ ۱٤۰۲/۰۸/۲۳
مبلغ قرارداد : ۳۰،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : ۱,۵۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف 
( آدرس : بزرگراه آیت اله سعيدی روبروی سه راهی بوتان خيابان شهيد حاجی احمد - پلاک ۱۰ ساختمان 

شهرداری و تلفن : ٥٥٢٧٩٢٩٥ - ۰۲۱ اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١

دفتر ثبت نام : ٨٥١٩۳۷۶۸ و ٨٨٩٦٩٧٣٧
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۸/۰۸
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۸/۱۳

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

از  مدیرکل دفتر ویژه سازمان بازرسی کل کشور در بازدید 
فولاد مبارکه گفت: آنچه که در بازدید از مجموعه فولاد مبارکه 
مشاهده کردم همگی در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری 
اشتغال  توليد،  از  بر حمایت  اخير  است که طی چند سال 

آفرینی و رشد و توسعه تاکيد فرموده اند. 
مدیرکل دفتر ویژه سازمان بازرسی کل کشور که روز شنبه 
۲۹ مهرماه به همراه جمعی از کارشناسان این سازمان از فولاد 
مبارکه بازدید می کرد، در مصاحبه با خبرنگار فولاد گفت: آنچه 
که در بازدید از مجموعه فولاد مبارکه مشاهده کردم همگی 
در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری است که طی چند 
سال اخير بر حمایت از توليد، اشتغال آفرینی و رشد و توسعه 

تاکيد فرموده اند.
  مدیریت ایرانی که به نحو احسن در مجموعه فولاد 
مبارکه بکار گرفته شده برای نظام مقدس جمهوری 

اسلامی ایران مایه افتخار است
سعيد بابازاده افزود: مدیریت خوبی که فولاد مبارکه در این 
از فکر،  بارزی است  نمونه  ایجاد کرده است  کارخانه معظم 
تلاش و مدیریت ایرانی که به نحو احسن در این مجموعه بکار 
گرفته شده و برای نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران مایه 
افتخار است کارکنان فولاد مبارکه نشان داده اند با همين منابع 
داخلی می توان بهترین خروجی و بهترین ثمره را برای کشور 

به بار آورد.
 فولاد مبارکه در زمینه تولید ناخالص ملی و اشتغال 

آفرینی نیز نقش ارزنده ای ایفا کرده است
وی با تأکيد بر این که فولاد مبارکه در زمينه توليد ناخالص 
ملی و اشتغال آفرینی نيز نقش ارزنده ای ایفا کرده است، ادامه 
داد: طرح های توسعه فولاد مبارکه از جمله نيروگاه و نورد گرم 
شماره ۲ این شرکت در کنار سایر فعاليت ها موجبات رشد و 
شکوفایی هرچه بيشتر این کارخانه بزرگ و صنعت کشور را 

فراهم آورده است.
  حضور امروز ما در فولاد مبارکه نیز در راستای جامه 
عمل پوشاندن به همین تأکیدها و حمایت حداکثری از 

فولاد مبارکه است
مدیرکل دفتر ویژه سازمان بازرسی کل کشور خاطرنشان کرد: 
آنچه که در فرمایشات مقام معظم رهبری، ریاست قوه قضایيه 
و همچنين از سوی ریاست سازمان بازرسی کل کشور بر آن 
تأکيد شده، راهبرد حمایت از توليد و صنعتگران است و حضور 
امروز ما در فولاد مبارکه نيز در راستای جامه عمل پوشاندن 

به همين تأکيدها و حمایت حداکثری از فولاد مبارکه است. 
 مصمم هستیم مشکلات احتمالی در روند تولید و 

اجرای طرح های توسعه فولاد مبارکه را برطرف کنیم
بازرسی کل کشور مصمم  وی تأکيد کرد: به عنوان سازمان 
هستيم که اگر در روند توليد و اجرای طرح های توسعه این 
شرکت احتمالًا مشکلی وجود داشته باشد یا از سوی سایر 
ارگان ها مانع ایجاد شده است، با تهيه گزارش های آسيب شناسی 
و با حمایت هایی که از فولاد مبارکه انجام خواهيم داد این موانع 
را برطرف کنيم تا همچنان شاهد رشد و شکوفایی هرچه بيشتر 

در این مجموعه بزرگ توليدی کشور باشيم.
 امیدواریم مدیریت جهادی و عالی فولاد مبارکه در 

سایر شرکت ها و سازمان های کشور نیز گسترش یابد
کرد:  خاطرنشان  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  بابازاده 
استفاده  محيط زیست،  زمينه  در  مبارکه  فولاد  فعاليت های 
بهينه از پساب های صنعتی و شهری، عمل به مسئوليت های 
بومی سازی  و  خودکفایی  زمينه  در  همچنين  و  اجتماعی 
برق  تأمين  به منظور  نيروگاه  احداث  تجهيزات،  از  بسياری 
موردنياز شرکت و به طورکلی اقداماتی که این شرکت، کشور 
را به سمت خودکفایی سوق داده است همگی جای تقدیر 
دارد و اميدواریم مدیریت جهادی و عالی فولاد مبارکه در سایر 

شرکت ها و سازمان های کشور نيز گسترش یابد.
 وی گفت: مقام معظم رهبری همواره در فرمایشات خود بر 
اهميت مدیریت جهادی و تحول خواه و مدیرانی که پيگير 
فرموده اند،  تأکيد  هستند،  نوآوری  حوزه  در  امور  و  مسائل 

موضوعی که به خوبی در فولاد مبارکه دیده می شود.
مدیرکل دفتر ویژه سازمان بازرسی کل کشور پس از بازدید از 
جریان روند احداث نورد گرم ۲ فولاد مبارکه گفت: اميدواریم 
هرچه زودتر این پروژه عظيم نيز تکميل و به بهره برداری برسد 
و نيازهای کشور در ورق های فولادی به طور کامل در این 

مجموعه توليد شود.
  فولاد مبارکه در شرایط تحریم، شکوفایی هرچه 

بیشتر صنعت کشور را پایه گذاری کرده است
وی در بخش دیگری از سخنان خود از فولاد مبارکه به عنوان 
افتخار ملی نام برد و عنوان کرد: همچنان که نبی مکرم اسلام 
بر دست کارگران بوسه زده است ما نيز به نيابت از تمامی 
همکاران خود در سازمان بازرسی کل کشور دست تک تک 
کارکنان این مجموعه را می بوسيم مجموعه ای که واقعاً در 
را  کشور  صنعت  بيشتر  هرچه  شکوفایی  تحریم ها،  شرایط 

پایه گذاری کرده است.
 فولاد مبارکه مصداق بارز حدیث نبوی »خَیرُ النّاسِ 

مَن نَفَعَ النّاس« است
بابازاده تصریح کرد: فولاد مبارکه مصداق بارز حدیث نبوی 
»خَيرُ النّاسِ مَن نَفَعَ النّاس« است. این موضوع را فولاد مبارکه 
با خدماتی که به جامعه ارائه کرده و می کند، به منصه ظهور 

گذاشته شده است.
مدیرکل دفتر ویژه سازمان بازرسی کل کشور در بخش پایانی 
سخنان خود گفت در این فرصت به همه کارکنان فولاد مبارکه 
خداقوت می گویم و برای این عزیزان و خانواده های محترمشان 

آرزوی سلامتی و توفيق دارم.

مدیرکل دفتر ویژه سازمان بازرسی کل کشور:
آنچه كه در بازدید از فولاد مباركه مشاهده كردم همگی در راستای 

فرمایشات مقام معظم رهبری است

تجارت

معــاون ارتقای کســب و کارهــای بین المللی 
ســازمان توســعه تجــارت ایران از رشــد ۲۰ 
درصدی تجارت ایران و افغانســتان در ســال 
جاری خبر داد و گفت: بــرای انجام پروژه های 
مشــترک جهت بازسازی و توســعه افغانستان 

آماده هستیم.
»محمدصــادق قنــادزاده« بــا بیــان اینکه 
افغانستان شــریک راهبردی ایران است، اظهار 
کرد: دو کشــور بــا یکدیگر پیوندهای بســیار 
سیاســی، تاریخی و فرهنگی دارند و به همین 
دلیل ارتباطــات نزدیکــی می تواند بــه ویژه 

درخصوص توسعه اقتصادی داشته باشند.

وی با اشــاره به اینکه ایران شــریک تجاری با 
افغانستان است و طی ســال های متمادی نیز 
در همین جایگاه قرار داشتیم، تاکید کرد: سال 
گذشته میزان تجارت دو کشــور بیش از ۹۷۰ 

میلیون دلار بوده است.
معاون سازمان توســعه تجارت ایران ادامه داد: 
در نیمه نخســت امســال آمارها حاکی از رشد 
۱۵ تا ۲۰ درصدی نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته اســت و شــرایط برای افزایش هر چه 

بیشتر آن فراهم است.
قنــادزاده با بیــان اینکــه ایران و افغانســتان 
ســه میلیارد دلار تجارت را تجربــه کرده اند، 

خاطرنشان کرد: عدم ثبات سیاسی افغانستان، 
فراهم نبودن زیرســاخت و ها گــذرگاه و عدم 
آمادگــی گمــرکات از جملــه موانع توســعه 
اقتصادی دو کشــور بوده اســت که با برداشته 
شدن این مشکلات دسترســی به سه میلیارد 
دلار تجارت گذشته به سهولت قابل انجام است.
وی با بیان اینکه پیگیر امضــای توافق تجارت 
ترجیحی با افغانســتان هســتیم، تصریح کرد: 
مذاکرات به سمت تجارت آزاد نیز پیش می رود 
و لیست های درخصوص کالاهای مورد نظر دو 
کشــور به ویژه در بخش کشاورزی برای بررسی 

های بیشتر تبادل شده است.

ایران همگام با بازسازی و توسعه افغانستان
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رئیس جمهور در دیدار جمعی از اهالی فرهنگ و هنر کردستان مطرح کرد
حفظ هویت و فرهنگی غنی کردستان مهمترین 

مسئولیت اهالی فرهنگ و هنر استان
 رئیــس جمهور تلاش بــرای حفظ هویــت و فرهنگ غنــی و تمدنی 
کردســتان را مهمترین تکلیف و وظیفه فرهیختگان و اهالی فرهنگ و 
هنر این خطه دانست و گفت: مسئولیت دولت ها نیز در این جهت ایجاد 

بستر و زمینه فعالیت فرهیختگان است.
 دکتر ســید ابراهیم رئیســی در آخرین برنامه از روز اول ســفر دولت 
مردمی به استان کردســتان در دیدار با اهالی فرهنگ و هنر این استان، 
با بیان اینکه فرهنگ و هویت مردم کردستان در طول سال های پس از 
پیروزی انقلاب اسلامی مانع تحقق خواســت معاندین و ضدانقلاب و 
تجزیه طلبان در این اســتان شده است، مســئولیت حفظ این فرهنگ 
غنی و ارزشمند را متوجه فرهیختگان و اهالی فرهنگ و هنر این استان 

دانست.
رئیس جمهور در ادامــه نرخ پایین آمار جرم و جنایت در کردســتان با 
وجود برخی محرومیت ها و تنگناهای معیشــتی را ناشــی از تمسک 
مردم این اســتان به فرهنگ و تمدن غنی برآمده از ســابقه تاریخی و 
دینی کردستان دانست و گفت: متاسفانه در سال های گذشته به دلیل 
وقوع برخــی رخدادها و حوادث در کردســتان به مســائل فرهنگی و 
شاخص های هویتی و تمدنی استان کم توجهی شــده است که باید با 

تلاش مضاعف عقب ماندگی ها در این زمینه را جبران کنیم.

رئیس جمهور اهالــی فرهنگ و هنر را دیده بان هــای تیزبین مرزهای 
فرهنگی کشــور توصیف کرد و افزود: انتظار از فرهیختگان و اهالی علم 
و ادب و فرهنگ و هنر این است که در این دیده بانی با رصد تهدیدهای 
پیش رو و تهاجمات فرهنگی برنامه ریزی شــده علیه هویت و فرهنگ 
اصیل قومی، ملی و دینی، زنگ های هشدار را به موقع به صدا درآورده و 

برای مقابله با این تهدیدات راهکارهای لازم را ارائه دهند.
دکتر رئیســی همچنین با بیان اینکه نگاه و اندیشــه بلند فرهیختگان 
و اهالی فرهنگ و هنر برای دولت مغتنم و ارزشــمند است، بر ضرورت 
تولید محتوای فرهنگی بیشــتر و موثرتر، بــا بهره گیری از جدیدترین 
دســتاوردهای ارتباطاتی و فنــاوری اطلاعاتی برای رشــد جامعه و 

مصون سازی هویت فرهنگی تاکید کرد.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنان خود ایستادگی و پایمردی 
ملت فلســطین در برابر جنایات ضدبشری رژیم غاصب صهیونیستی را 
نشئت گرفته از فرهنگ و هویت اصیل فلســطینیان دانست و تصریح 
کرد: قطعا اگر فرهنگ غربی یا سازشــکاری در ملت فلسطین اثرگذار 
بود، امروز اثری از مقاومت در برابر رژیم جنایتکار صهیونیســتی وجود 
نداشت.پیش از سخنان رئیس جمهور چند تن از هنرمندان کردستانی 
از جمله آقای فردین صادق ایوبی نقاش، شــاعر و نویســنده، فریدون 
حامدی نویســنده، کارگردان و بازیگر، حســین جلالــی تهیه کننده 
تلویزیون و اســماعیل احمدی نویســنده و محقق به بیان دغدغه ها و 

مسائل حوزه فعالیت خود پرداختند.
همچنین آقای فریــد رحیمی خواننده کردســتانی نیــز دقایقی در 
حضور رئیس جمهور به اجرای حیران خوانــی از آوازهای اصیل کردی 

پرداخت.

در گفت وگوی تلفنی وزرای خارجه ایران و قطر مطرح شد
ورت توقف فوری جنایات جنگی و ارسال  ضر

گسترده کمک های انسانی به غزه
وزرای خارجــه ایران و قطر بــا یکدیگر گفت وگو کردنــد و بر ضرورت 
توقف فوری جنایات جنگی رژیم اسرائیل و ارسال گسترده کمک های 

مستمر انسانی تاکید کردند.
 حســین امیــر عبداللهیان وزیــر امور خارجــه کشــورمان در ادامه 
رایزنی های سیاســی خود با وزرای امور خارجه کشورهای مختلف، با 
شیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی نخست وزیر و وزیر خارجه قطر در 

خصوص آخرین تحولات غزه گفت وگو و تبادل نظر کرد.
امیرعبداللهیان و شــیخ محمد بن عبدالرحمن آل ثانی نخست وزیر و 
وزیر خارجه قطر در این گفتگوی تلفنی بر ضرورت توقف فوری جنایات 
جنگی رژیم اسرائیل و ارسال گسترده کمک های مستمر انسانی تاکید 

کردند.
در این تماس تلفنی وجود برخی ابتــکارات مطروحه مبنی بر احتمال 
آتش بس موقت و یا گســترش دامنه جنگ، مورد رایزنی نخست وزیر و 

وزیر خارجه قطر و امیر عبداللهیان قرار گرفت.

حجت الاسلام صدیقی:
دیدار دانش آموزان با رهبر انقلاب خار چشم 

کدخدا پرستان است
امام جمعه موقت تهران با اشــاره به یوم الله ۱۳ آبان و دیدار شــیرین 
دانش آموزان با مقــام معظم رهبری، گفت: ایــن ملاقات یک دیداری 

بسیار مبارک و درس آموزی بود که خار چشم کدخدا پرستان است.
حجت الاســلام کاظم صدیقی امام جمعه موقت تهران در ســخنرانی 
خطبه های نماز جمعه این هفته با بیان اینکه همه انبیا بدون استثنا و بر 
حســب قرآن کریم بندگان خدا را به بندگی خدا و تقوا دعوت کرده اند، 
گفت: رذائل اخلاقی دیوارهای ضخیمی است که انسان را از دیدن خدا 
غافل می کند.وی با اشاره به تحولات غزه، ادامه داد: جهاد در قرآن کریم 
در اموری تشــریح شــده که پروردگار در این امور مؤمنین را مکلف به 
جهاد و جنگ کرده است. خداوند صریحاً در قرآن کریم اعلام کرده که 
اگر کسی با شــما می جنگند با آنها بجنگید.خطیب نماز جمعه تهران 
افزود: اگر مظلوم به دســتور خدا کمر همت ببندند و به میدان بیاید تا 

ظالم را خلع سلاح کند، خداوند او را یاری خواهد کرد.
حجت الاســلام صدیقی با بیان اینکه جهاد برای حمایت از مظلومین و 
مبارزه با ظالم است، گفت: مسیری را رهبر معظم انقلاب برای مبارزه با 
ظلم و جنایت رژیم منحوس صهیونیستی ترسیم نمودند و فرمودند از 
هیچ فرصتی برای مقابله با اسرائیل نمی گذریم و از کسانی که در مقابل 

ظالمان ایستادگی کنند تمام قد حمایت می کنیم.
وی افزود: سید حسن نصرالله در جبهه مبارزه با قاتلین همیشه در خط 
مقدم دیده می شــود؛ بنابراین حضورش یک حضور معنوی، فرهنگی، 
نظامی و تبلیغی اســت که با همه وجود خود از جبهه مقاومت حمایت 
می کند.خطیب نماز جمعه تهران یادآور شــد: ســلام خــدا بر جبهه 
مقاومت و همه مردم لبنــان و مردم یمن که هرروز قوی تر از گذشــته 
می شــوند. امروز یمن یکی از ظرفیت های جبهه مقاومت است و برای 

حمایت از مظلومین غزه قد علم کرده است.
حجت الاســلام صدیقی با بیان اینکه عراق قهرمان و نیروهای حشــد 
الشعبی شــعله های قهر خدا برای نابود کردن اسرائیل هستند، عنوان 

کرد: امروز جبهه مقاومت یک جبهه عظیم بین المللی است.

تریبون

معاون رئیس جمهور در امور زنــان و خانواده با تاکید 
بر اهمیت موضوع فروش محصولات بانوان سرپرست 
خانواده، گفــت: ایجاد بازارچه هــای دائمی برای زنان 

سرپرست خانوار در دستور کار است.
 انیســه خزعلی در نشســت با بانوان فرهیخته استان 
کردســتان که در ســالن اجتماعات تبلیغات اسلامی 
برگزار شد، در بخش اول ســخنان خود با گرامیداشت 
یاد شــهدای غزه اظهار کرد: مردم غزه در جنگی نابرابر 
ایستاده اند و زنان و کودکان آنان به خون غلتیده اند اما 
اجازه نمی دهند سرزمین شان اشــغال شود و در حال 

مقاومت هستند.
وی گفت: در کشــتار مــردم غــزه صحنه هایی فجیع 
می بینم کــه آمریکا بی باکانه مردم مظلــوم را به خون 
می کشــد و با وقاحت و بی شــرمی اخطــار بمباران 

بیمارستان می هد.
خزعلی خاطرنشــان کرد: چرا مأموران حافظ صلح در 
چنین شــرایطی اقدام عملی انجام نمی دهند و اجازه 

می دهند برق و آب و اینترنت مردم قطع شود.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده تأکید کرد: 

اینجاست که اعتبار ســازمان ملل مشخص 
می شــود چراکه دفاعی عملی و در میدان از 

ملل ندارد.
وی با اشــاره به اینکه همه ما بایــد در دفاع 
از حق مظلوم بایســتم، خاطرنشــان کرد: 
زیاده خواهی هــای صهیونیســت و آمریکا 

پایان ندارد و به فلسطین ختم نمی شود.
خزعلی در بخش دیگری از ســخنان خود خاطرنشان 
کرد: اجرای مصوبات دور اول سفر در این استان باعث 
امید شده و حیات درخشــان آینده کردستان را نوید 
می دهد.معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با 
تاکید بر اینکه در تلاش هستیم که به منظور پشتیبانی 
از بانوان نخبه و بانوان که در صنایع دستی و حوزه های 
دانش بنیان فعال هستند تســهیل گری کنیم، گفت: 
برخی از مصوبات دیگر که یکی از نیازهای اصلی استان 
کردستان نیز هست، موضوع فروش محصولات بانوان و 

ایجاد بازارچه برای این محصولات است.
خزعلی با تاکید بر اینکه با فراهم کردن شرایط مناسب، 
زمینه فــروش و حتی صــادرات فراهم خواهدشــد، 

گفــت: این مهم باعث می شــود کــه بانوان 
امنیت شغلی داشته باشــند.وی گفت: یکی 
از کارهایی که در دســت اقدام اســت ایجاد 
بازارچه های فصلــی و دائمی و مشــارکت 
در نمایشــگاه های بین المللی اســت که در 
کردستان نیز در برنامه قرار داده شد و اعتبار 
مصوب نیز داشــت اما در کش و قوس ادارات 
داخل استان بازماند و امیدواریم با هماهنگی که انجام 
شــده این امر سرعت بگیرد.خزعلی با اشــاره به اینکه 
یکــی از کارهایی کــه وظایف دولت بود و به ســرعت 
عملیاتی شد، ایجاد پست مشــاوران بانوان بود، افزود: 
امیدواریم با عملکرد بانوان این مهم را توســعه دهیم و 
شاهد به کارگیری بانوان در عرصه های مختلف باشیم.

خزعلی خاطرنشــان کرد: مســائل فرهنگی ورزشی 
بانوان در همه ســفرها به صورت ویژه دیده می شود و 
اعتبار خوبی نیز مصوب می شــود امــا در برخی موارد 

جذب آن با مشکل روبه رو است.
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده یادآور شد: 
در ورزشگاه های ویژه بانوان نیز با ورود ورزش و جوانان 

اعتبارهای به خصوصی در نظر گرفته خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه پست ها و ارزشیابی خانم ها در ایام 
مرخصی زایمان باید حفظ شود، افزود: این حفاظت از 
نســل و خانواده حرکتی برای حفظ آینده است و این 

کار کمتر از کار بانوان در ادارات نیست.
خزعلی در ادامه همچنین بر لــزوم ایجاد مهد کودک 
در ادارات تاکیــد کرد.معــاون امور زنــان و خانواده 
ریاســت جمهوری از ایجاد اشــتغال ۴ هــزار و ۸۰۰ 
بانوی سرپرســت خانوار در راســتای طرح اشــتغال 

خانواده محور که از سال ۱۴۰۰ آغاز شد، خبر داد.
خزعلی با اشــاره به اینکــه پایداری شــغل برای زنان 
سرپرســت خانوار در قالب کســب و کارهای خانواده 
محور صورت گرفت گفت: مشــاغلی کــه کارآفرینان 
فراهم کرده اند تا چهار ســال ادامه پیدا خواهد کرد و از 
مواد اولیه تا مهارت آموزی و فروش تولیدات را بر عهده 
می گیرند.معاون امور زنــان و خانواده رئیس جمهور با 
تاکید بر صادرات تولیدات تعاونی هــای زنان گفت: با 
حمایــت وزارت اقتصاد و صمت ایــن موضوع را دنبال 

می کنیم.

پیرو جلســه کاری رئیس کل دیوان محاسبات و وزیر 
بهداشت و تاکید دســتغیب بر لزوم تامین به موقع ارز 
دارو، دومین نشست بررسی فرآیندهای تامین ارز دارو 
و تجهیزات پزشــکی در دیوان محاسبات کشور برگزار 
شد. پیرو جلســه کاری رئیس کل دیوان محاسبات و 

وزیر بهداشت و تاکید دستغیب بر لزوم تأمین به موقع 
ارز دارو، دومین نشست بررسی فرآیندهای تأمین ارز 
دارو و تجهیزات پزشــکی در دیوان محاسبات کشور 
برگزار شد.در این نشســت که به ریاست معاون فنی و 
حسابرســی امور عمومی و اجتماعی دیوان محاسبات 

کشــور و با حضور مســئولان متولی تأمین ارز دارو و 
تجهیزات پزشکی از جمله رئیس ســازمان غذا و دارو، 
رئیس امور سلامت سازمان برنامه و بودجه کشور، مدیر 
مالی شــرکت نیکو، کارشناســان عملیات ارزی بانک 
مرکزی و بانک های عامل به میزبانی دیوان محاسبات 

برگزار شد، داودی با اشــاره به تاکید رئیس کل دیوان 
محاســبات بر لزوم تســریع در تأمین بــه موقع دارو، 
شیرخشک و تجهیزات پزشکی و سایر لوازم مورد نیاز 
مردم، حل مشکلات ایجاد شــده در فرآیند انتقال ارز 

اقلام ضروری و مورد استفاده مردم را مهم دانست.

دولت

دیوان

نفیسه عبدالهی  رئیــس سازمان پدافند 
غیرعامل گفــت:  بــرای مقابله بــا ظهور 
انواع نظریه های علمی تهدیــدزا در مراکز 
دانشگاهی و تحقیقاتی، نیازمند استفاده از 

ظرفیت مراکز علمی هستیم.
 همایش پدافند غیرعامل با حضور ســردار 
غلامرضا جلالــی، رئیس ســازمان پدافند 
غیرعامل کشــور، ســردار مهدی فرحی، 
جانشین وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مسلح، جمعی از مدیران ســازمان پدافند 
غیرعامــل کشــور و دانشــجویان و دانش 
پژوهان حوزه پدافند غیرعامل در دانشگاه 

صنعتی مالک اشتر برگزار شد.
سردار جلالی در این همایش در سخنانی به 
تبیین نقش آمــوزش و پژوهش در موضوع 
پدافند غیرعامل پرداخت و اظهار داشت: در 
یک نگاه کلی می تــوان، پدافند غیرعامل را 
به اکوسیستمی با ۱۰ جز مورد بررسی قرار 
داد که اولین جــز آن، مدیریت، فرماندهی 
و برنامه ریزی و کنترل اســت که به عبارتی 
هسته مغز افزاری موضوع پدافند غیرعامل 
محســوب می شــود.وی ادامه: با توجه به 

اینکه تهدیدات انســانی و دانــش پایه که 
موضوع پدافند غیرعامل است، هر دو علمی 
محســوب می شــوند به طور مرتب تغییر 
می کنند و ایــن تغییرات ایجــاب می کند 
که این تغییــر و تحولات، رصــد، پایش و 
تشــخیص داده شــده و الگوهایی برای آن 
استخراج شود.سردار جلالی افزود: با توجه 
به سرعت فناوری، نیاز به یک سازوکار فعال 
برای رصد و تشــخیص مخاطــرات وجود 
دارد. همچنین از آنجا کــه انواع نظریه های 
علمی تهدیــد زا مانند تهدیــدات ترکیبی 
و شــناختی در اتاق فکر دشــمن که همان 
مراکز دانشگاهی و تحقیقاتی است طراحی 
می شــود، برای مقابله با ایــن موضوع هم 
نیازمند اســتفاده از ظرفیــت مراکز علمی 
هســتیم که بتواند این تحرکات و تحولات 
را تجزیه و تحلیل کرده به آن پاسخ داده و با 

آن مقابله کند.

بررسی علمی یک تهدید نوین باید به 
سرعت انجام شود

رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور 

با بیان اینکــه با توجه به ســرعت تحولات 
در بــروز تهدیــدات، بررســی علمی یک 
تهدید نوین باید به ســرعت انجام شــود تا 
راهکار دفاعی آن نیز به ســرعت ارائه شود، 
خاطرنشــان کرد: در این زمینه دانشگاه ها 
باید ســازوکار ارائه پاســخ ســریع تدوین 
کنند، به شــکلی که ســوالاتی که در مورد 
یک تهدید مطرح می شــود در یــک بازه ۳ 
تا ۶ ماه پاســخ خود را دریافت کنند.سردار 
جلالی با بیان اینکه امروز تحلیل تهدیدهای 
محیط و بررسی نقاط ضعف و آسیب پذیری 

تنهــا از طریــق نظریه شــکل نمی گیرد و 
نیازمند ســامانه مدیریت و سیستم هدایت 
و سیاســتگذاری اســت، تصریح کرد: داده 
کاوی و استفاده از هوش مصنوعی از جمله 
ابزارهایی اســت که می تواند بــه ما در این 
زمینه کمک کند.به گفته وی، نیازمند یک 
ســامانه ملی فرماندهی و کنترل عملیاتی 
حوزه پدافند غیرعامل هستیم که حداقل ۶ 
حوزه سایبری، زیستی، شیمیایی، پرتوی، 

الکترونیک و مردم محور را رصد کند.

فناوری باید از لحظه خلق تا بازار رصد 
و پایش شود

ســردار جلالی، تهدید شناســی را جز دوم 
اکوسیســتم پدافنــد غیرعامــل عنوان و 
خاطرنشــان کرد: باید فنــاوری را از لحظه 

خلق تا بازار رصد و پایش کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: ســازمان پدافند بر 
اســاس قانون تشکیل ســازمان نسبت به 
تنظیم مقــررات، ضوابط فنــی، الزامات و 
اســتاندارهای تخصصی پدافند غیرعامل 
اقــدام می کند.رئیــس ســازمان پدافند 

غیرعامل کشور با بیان اینکه پس از تنظیم 
مقررات بایــد به حوزه آمــوزش بپردازیم، 
توضیح داد: در حال حاضــر، فاصله زیادی 
بین آموزش های مــا در حوزه های مختلف 
پدافنــد غیرعامل و مقررات تنظیم شــده 
وجود دارد کــه باید برای آن ســازوکاری 
اندیشید.ســردار جلالــی گام هــای دیگر 
اکوسیســتم پدافنــد غیرعامــل را مصون 
ســازی زیرســاخت ها )در قالب حفاظت 
از زیرســاخت ها با گرایش هــای مختلف( 
و نظامــات عملیاتی دانســت کــه کاملًا 
موضوعاتی علمی و دانشــی با گرایش های 
مختلــف اســت.رئیس ســازمان پدافند 
غیرعامــل کشــور ابــراز امیــدواری کرد 
دانشــگاه های معیــن ســازمان پدافنــد 
غیرعامــل کشــور در قالب شــورای های 
تخصصــی موضــوع »آمــوزش و پژوهش 
در پدافند غیرعامل« را به بحث و بررســی 
گذاشــته شــود و راه حل های اجرایی ارائه 
دهند تا حداقل دانش تولید شــده فعلی در 
نظامات و تنظیم مقــررات موجود، آموزش 

داده شود.

پرست خانوار ایجاد می شود معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده:بازارچه های دائمی برای زنان سر

و و تجهیزات پزشکی در دیوان محاسبات بررسی فرآیندهای تامین ارز دار

خریدار  تحولات منطقه نشــان می دهد 
اکنون آمریــکا و رژیم صهیونیســتی باید 
انتخاب کنند که آیــا تحمل ضربات مهلک 
جبهه مقاومــت را دارنــد و یا بــا پذیرش 
راه حل های سیاســی و مســالمت آمیز به 
خونریزی ها و کودک کشی ها پایان خواهند 

داد.
 در چهارمین هفته از جنگ علیه مردم غزه 
تلاش های دیپلماتیــک برای پایان دادن به 
جنگ همچنان ادامــه دارد؛ اما یک تفاوت 
واضح در مســیر گفت وگوهای سیاســی 
اخیر با هفته ابتدایــی جنگ به خوبی دیده 

می شود.
حسین امیرعبداللهیان در روزهای ابتدایی 
بحــران در غزه و در بیســت مهرماه ســفر 
منطقه ای خــود را آغاز کرد. عــراق، لبنان، 
ســوریه و قطر مقصد ســفرهای وزیر امور 

خارجه بود.
پیام واضح این دیدارها اخطار به اســتمرار 
جنایــت و نسل کشــی مردم غزه توســط 

صهیونیست ها بود.
حسین امیرعبداللهیان در جریان این سفر 
با رهبران حماس، جهاد اسلامی و حزب الله 
لبنان دیدار کرد و پــس از آن صراحتا اعلام 
داشــت در صورت ادامه این وضعیت ناگزیر 
جبهه های مقاومت منطقه به مســاله ورود 
خواهند کرد و آمریکا و رژیم صهیونیســتی 

هزینه آن را خواهند پرداخت.
این هشــدارها به ســرعت واقعیت خود را 
در ابعــاد محدود نشــان داد. حملات مکرر 
گروه هــای مقاومــت منطقــه از یمــن تا 
عراق، ســوریه و لبنان هزینه های بالایی به 
پایگاه هــای غیرقانونی آمریــکا در منطقه 
و همچنین رژیم صهیونیســتی وارد کرد. 
پنتاگون در آخرین گــزارش خود چند روز 
قبل مدعی شــد ۲۷ حمله بــه پایگاه های 

نظامی این کشــور در منطقه صورت گرفته 
و حزب الله لبنان نیز گزارش داد در حملات 
اخیر ۱۲۰ نفــر از نیروهای صهیونیســت 
کشــته و تعــداد زیــادی از ســامانه های 
جاسوســی و ادوات نظامــی ایــن رژیم را 

منهدم کرده است.

آمریکا میدان دار اصلی نسل کشی 
در غزه

گرچــه آمریکایی ها تلاش داشــتند تا این 
اقدامات را به ایران منتسب کنند اما مقامات 
کشــورمان اعلام کردند گروه های مقاومت 
منطقه از اتفاقات اخیر عصبانی هســتند و 
برای اقدامــات خود از جمهوری اســلامی 

ایران اجازه نمی گیرند.
آمریکایی ها همــواره تلاش داشــته اند تا 

عاملیت و ســوژگی گروه هــای مقاومت را 
زیر سوال ببرند اما به خوبی آگاه هستند که 
چه کســانی واقعیات میدان را رقم می زنند 
و مردم در کشورهای اســلامی تا چه میزان 
برای ضربه زدن به دشــمن انگیزه و اشتیاق 

دارند.
موضــع واحد جمهــوری اســلامی ایران 
در ارتباط با باز شــدن جبهه هــای جدید 
در ســخنان رئیــس جمهــور و همچنین 
سخنرانی های حســین امیرعبداللهیان در 
نشســت فوق العاده مجمع عمومی سازمان 
ملل و نشســت ویژه کمیته اجرایی سازمان 

همکاری اسلامی در جده بارها گوشزد شد.
با این حــال جنــون رژیم صهیونیســتی 
در کشــتار مردم بی دفاع فلســطین ادامه 
پیدا کــرد و منطقه را که بــه مثابه یک انبار 

باروت بزرگ درآمده در آســتانه تحولاتی 
جدید قرار داد.آمریکایی هــا بارها به ایران 
و گروه های مقاومت پیغام خویشــتن داری 
ارسال کردند اما خود به ملزومات خویشتن 
داری پایبنــد نبوده و با ارســال کمک های 
نظامی به رژیم صهیونیســتی و با در دست 
گرفتــن فرمــان عملیات هــای نظامی و 
میدانی رســما به عنوان طرف اصلی جنگ 

نشسته اند.
تحــولات اخیــر نشــان داده اســت رژیم 
صهیونیستی علی رغم پروپاگاندا و تبلیغات 
دروغین خود به تنهایی قــادر به حضور در 
جنگ نیست. این رژیم در شرایطی در برابر 
مردم در محاصره غــزه و گروه های چریکی 
در این باریکه به نفس نفس افتاده اســت و 
پاسخ عملیات های هوشــمندانه را با نسل 

کشــی و جنایت علیه غیرنظامیان می دهد 
که بــدون حمایت هــای واشــنگتن توان 
حفظ موجودیت خــود را ندارد.اکنون نیز 
واشنگتن و پایتخت کشورهای غربی رسما 
از پیشــنهاد آتش بس و ارسال کمک های 
بشردوســتانه امتناع کرده و چشم خود را 
در برابر حملات مکرر رژیم صهیونیســتی 
به بیمارستان ها، مدارس و منازل مسکونی 

مردم و غیرنظامیان بسته اند.

غافل گیری بزرگ در انتظار 
جنگ افروزان

در چنین شرایطی حسین امیرعبداللهیان 
با دســتور کار توقف نســل کشــی مردم 
فلسطین توسط صهیونیســت ها به قطر و 

ترکیه سفر کرد.
آنگونه که وزیر امــور خارجه در روز ابتدایی 
سفر خود )نهم آبان ماه( در دوحه اعلام کرد، 
این آخرین تلاش ها برای دســتیابی به راه 

حل سیاسی برای حل مسائل اخیر است.
امیرعبداللهیان همچنین در آنکارا به بیان 
این مســاله پرداخت که در صــورت عدم 
توقف فوری جنــگ، یک عملیــات غافل 
گیرانه بزرگ در انتظار صهیونیست ها قرار 

دارد.
این موضع گیری در کنــار تحولات منطقه 
گویای آن اســت که در صورت عدم تغییر 
رفتــار آمریــکا و صهیونیســت ها اتفاقات 
جدیدی رقــم خواهد خورد کــه قربانی آن 

اشغالگران و پشتیبانان  آن خواهند بود.
اکنون آمریــکا و رژیم صهیونیســتی باید 
انتخاب کننــد؛ آیا تحمــل ضربات مهلک 
جبهه مقاومــت را دارنــد و یا بــا پذیرش 
راه حل های سیاســی و مســالمت آمیز به 
خونریزی ها و کودک کشی ها پایان خواهند 

داد.
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وزیر اقتصاد: 
وژه فولادسازی کردستان  تخصیص ارز برای پر

پیگیری می شود
وزیر اقتصــاد گفت: به عنــوان نماینده دولت در دور دوم ســفر رئیس 
جمهور به کردســتان، مســئله تخصیــص ارز به پروژه فولاد ســازی 

شهرستان قروه را پیگیری می کنم.
 سید احســان خاندوزی در جریان دومین سفر رئیس جمهور به استان 
کردستان از پروژه احداث واحد فولادســازی و ورق نورد گرن فولادی 
شهرســتان قروه بازدید کرد و در جریان مشکلات پیش روی این پروژه 

قرار گرفت.
وی بر تســریع در اجرای این پروژه مهم که در اشــتغال و تولید استان 
بسیار تاثیر گذار اســت، تاکید کرد و گفت: برای اینکه زمان بندی بهره 
برداری از این پروژه کوتاه تر شود ســعی خواهد شد که ارز مورد نیاز آن 

تامین شود.
عملیات احداث واحد فولادســازی و ورق نورد گرن فولادی شهرستان 
قروه مرداد ماه ســال ۱۴۰۱آغاز شد و قرار اســت براساس زمان بندی 
انجام شده تا ۱۴۰۴ خاتمه پیدا کند و ســال ۱۴۰۶ هم به بهره برداری 

نهایی برسد.
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور کشــورمان در دور دوم 
سفرهای اســتانی خود به منظور دیدار با مردم، بررسی مصوبات سفر 
دور اول و افتتاح ۱۶ کلان پروژه، صبح روز گذشــته / پنجشــنبه/ وارد 

سنندج مرکز استان کردستان شد.
رئیس دفتر رئیس جمهور، وزرای کشــور، فرهنگ و ارشــاد اسلامی، 
نیرو، میراث فرهنگی و گردشــگری، راه و شهرسازی، جهاد کشاورزی، 
رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت و رییس بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی رئیس جمهور را در سفر به استان کردستان همراهی می کنند.

حضور در مراســم بهره برداری از راه آهن ســنندج - همــدان، افتتاح 
فرودگاه سقز، دیدار مردمی در ســنندج، دیدار مردمی در بانه، دیدار با 
روحانیون، فعالان اقتصادی و نشست خبری از جمله برنامه های دکتر 

رئیسی در سفر به کردستان است.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی ۱۷ تیرماه ســال ۱۴۰۱ دور نخست سفر 
خود به استان کردستان را انجام داد. رییس جمهور پاییز سال گذشته 
نیز در سفری یک روزه برای افتتاح پروژه انتقال آب سد آزاد به سنندج 

به این شهر سفر کرد.

وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات خبر داد
سرعت اینترنت ثابت ۸۰ برابر می شود

وزیرارتباطات و فنــاوری اطلاعات گفت: ســرعت ارتباطات ثابت را از 
۱۲ مگابیت بر ثانیه به ۹۰۰ یا هزار مگابیت بر ثانیه می رســانیم یعنی 

سرعت ۸۰ برابر می شود.
عیســی زارع پور با اشــاره به طرح تاریخی بودن دلایل کندی اینترنت 
گفت: بعضی از مشکلات ارتباطی که در کشــور وجود دارد برای دیروز 
و امروز نیست، مشکلات شبکه ۱۰ سال اســت که در شبکه وجود دارد 
به طوری که در ارتباطات ثابت در ۱۰ ســال گذشته جز کشورهای آخر 
لیست رتبه بندی بودیم. به دلیل ریشه ای بودن مشکلات، کار اساسی 

باید برای حل آن انجام داد.

وی با اشــاره به اینکه حل مشــکلات ارتباطی ممکن است زمان ببرد 
افزود: اجرای پروژه ای مثل پروژه فیبر نوری زمان می خواهد. انشــاالله 
تا پایان دولت بــرای همه مردم در تمام شــهرها فیبر نــوری را فراهم 
می کنیم و ســرعت ارتباطات ثابت را از ۱۲ مگابیت بــر ثانیه به ۹۰۰ یا 
هزار مگابیت بر ثانیه می رسانیم یعنی ســرعت اینترنت ثابت ۸۰ برابر 

می شود که البته این موضوع زمان بر است.
زارع پور در ادامه گفت: منظور از تاریخی بودن مشــکلات عدم نوسازی 
شبکه در گذشــته مخصوصاً در دسترسی و لایه شــبکه داده استان ها 

است که در واقع مربوط به شرکت مخابرات بوده است.
وی با بیان اینکه همه این موارد را به مرور حل می کنیم، گفت: از سوی 
دیگر کمیته ای برای بررسی اینترنت در شــورای عالی فضای مجازی 
تشکیل و جلســات متعددی برگزار و دلایلی اســتخراج شد که برخی 
از دلایل تاریخی است زیرا در گذشته ســرمایه گذاری لازم برای برخی 
از زیر ســاخت های شبکه در انجام نشــده اســت. از طرفی در کمیته 
راهکارهای کوتاه مدت پیشنهاد شــد و ما اعمال کردیم و الان دو ماهی 
است که زمان تأخیر در شبکه ۳۰ درصد کاهش یافته است. این مسیر 
جاری اســت و هر روز برای ارتقا کیفیت شبکه در تلاش هستیم؛ ضمن 
آنکه برخلاف برخی گفته ها اصلًا موضوع مهلت دو ماهه در میان نبوده 

است.
محمدامیــن آقامیری، رئیس مرکــز ملی و دبیر شــورای عالی فضای 
مجــازی نیز در هفته جــاری درباره دســتور رئیس جمهــوری برای 
بررســی علل کندی شــبکه و تکلیفی که در این زمینه به عهده مرکز 
ملی گذاشته شد، گفت: کار را شــروع کرده ایم. در مورد کیفیت شبکه 
که رئیس جمهور دســتور دادند خیلی فشــرده پیگیری می شود. در 
برخی شاخص ها می شود تاثیراتش را دید. یک سری برنامه هم وزارت 
ارتباطات داده است که در حال بررسی است. امیدوارم بتوانیم کیفیت 

مطلوب مردم را ارائه کنیم.

شرکت های زیانده دولتی به سمت سوددهی 
حرکت کردند

 مدیرکل دفتر امور شــرکت های دولتی وزارت امــور اقتصاد و  دارایی 
گفت: صورت مالی منتشر شده یک هزار شرکت  دولتی و شرکت تحت 
کنترل دولت نشــان دهنده این اســت که سوددهی شــرکت ها روند 
مثبتی دارد؛ از بین شــرکت های دولتی، ۴۸ شــرکت زیانده، سودده 

شدند.
»محمد عنبری« در گفت و گویی اظهار داشــت: انتشــار صورت های 
مالی شرکت های دولتی و سایر شرکت های تحت کنترل دولت، از آغاز 
فعالیت دولت سیزدهم آغاز شده اســت، دایره شناسایی این شرکت ها 
در طی دو سال اخیر شش برابر شــده و به ۲ هزار شرکت رسیده است. 

از این تعداد در نوبت اول صورت مالی هزار مورد آن منتشر شده است.
وی افزود: از یک هزار صورت مالی منتشــر شــده، ۲۸۹ مورد مربوط 
به شــرکت های دولتی و ما بقی شــرکت های تحت نظــارت دولت، 
زیرمجموعــه بانک ها و بیمه ها، شــرکت های زیرمجموعــه نهادها و 

موسسات عمومی غیردولتی و بخشی نیز فدراسیون ها است.
مدیرکل دفتر امور شــرکت های دولتی وزارت امــور اقتصاد و  دارایی 
خاطرنشــان کرد: برخی از این شــرکت ها ســود ده و برخی زیان ده 
هستند. ولی نسبت به سال گذشــته روند رو به رشدی داشتند. از بین 
شرکت های دولتی ها ۴۸ شرکت زیان ده داشــتیم که سود ده شدند و 
۱۳۳ شرکت زیان ده داشــتیم که به سمت سود دهی حرکت کرده اند؛ 

این روند، روند مطلوبی است.

بازار

سمیه رسولی  ستاد مبارزه با قاچاق معتقد 
اســت که برنامه هــای مقابله ای بــا قاچاق 
پوشــاک موثر بوده و قاچاق به ۱.۱ میلیارد 
دلار رسیده اما اصناف میگویند بازار پوشاک 
رهاســت و قاچاق بین ۳.۵ تــا ۵.۵ میلیارد 
دلار است. ام المصائب صنعت پوشاک ایران 
حجم بالای قاچاق کالا است. مسئولان ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز همواره تاکید دارند 
که توانســته اند قاچاق پوشاک را تا حدودی 
کنترل کــرده و تقریباً به نصف برســانند اما 
مشــاهدات میدانی از بازار پوشــاک کشور 
و البتــه اظهــارات مقام های صنفی نشــان 
می دهد که هر روز پای کشــورهای جدیدی 
به بازار پوشــاک ایران باز می شــود و این در 
حالی است که واردات پوشاک از سال ۱۳۹۷ 
ممنوع شده و در آبان ماه سال ۱۳۹۸ آخرین 
مجوز نشان تجاری که اجازه فعالیت داشت، 

آن منقضی شد.

آمارهای چندگانه قاچاق پوشاک
بررسی آمارهای رســمی نشان می دهد که 
طی ســالهای گذشــته قاچاق پوشاک در 
ایران از مرز ۲ میلیــارد و ۶۰۰ میلیون دلار 
فراتر رفته بــود که به همین جهت ســتاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز از ســال ۹۶ اقدام 
به مقابله با قاچاق پوشــاک کرد. البته این 
طرح چند بار متوقف شد اما مسئولان ستاد 
مبارزه با قاچاق معتقد هســتند که پس از 
اجرای طرح، قاچاق پوشــاک کاهش یافته 
اســت.در این ارتباط حمیدرضا دهقانی نیا 
سخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
می گوید: وقتی که در سال ۹۶ طرح مبارزه 
با قاچاق پوشــاک را آغاز کردیــم، نزدیک 
به ۲.۶ میلیــارد دلار بــرآورد حجم قاچاق 
پوشــاک بود حتی خیلــی از کارخانه ها و 
عرضه کنندگان پوشــاک ایرانــی از دایره 

بازی و میدان عرضه خارج شده بودند.
وی افزود: با توجه به اقدامات انجام شده در 
این حوزه، در حال حاضر قاچاق پوشــاک 
به یک میلیارد و ۱۳۹ میلیون دلار رســیده 
اســت.البته فعالان صنعت پوشاک معتقد 
هستند که میزان قاچاق بیشــتر از آماری 
اســت که ســتاد مبارزه با قاچــاق اعلام 
می کند؛ به گفته آنها می تــوان برآورد کرد 
که قاچاق پوشاک در کشور از مرز ۳ میلیارد 
دلار عبور کرده باشــد. حتی اعــدادی در 
اندازه های ۵ میلیارد دلار نیز در مورد حجم 

قاچاق پوشاک در ایران اعلام می شود.
در این رابطه مجید نامی عضو هیأت مدیره 
اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک 

با بیان اینکه واردات پوشــاک ممنوع است، 
اظهار کرد: طبــق آماری که خــود وزارت 
صمت ارائه داده کل بازار پوشاک نزدیک به 
۹ میلیارد دلار اســت که ۵.۵ میلیارد دلار 
تولید داخل و ۳.۵ میلیــارد دلار به صورت 

قاچاق و غیرقانونی وارد کشور می شود.
وی افزود: با توجه به اینکــه مقابله با قاچاق 
پوشــاک رها شــده اســت و دیگر کســی 

اهمیتی به این بخش نمی دهد
مقابله با قاچاق پوشــاک رها شــده است و 
دیگر کسی اهمیتی به این بخش نمی دهد 
روز به روز هم حجم قاچاق بیشــتر می شود 
و از راه های مختلفی پوشاک قاچاق همچون 

پوشاک استوک وارد کشور می شود.
نامی ادامه داد: پوشــاک مخصوص فصولی 
که گذشــته و یا پوشــاکی که در انبارهای 
خارج از کشــور مانده به صورت اســتوک و 
کیلویی به قاچاقچیان فروخته می شود. در 
واقع خرید کالای اســتوک از خــارج ارزان 
اســت اما همین کالا را در ایــران چند برابر 
قیمت می فروشــند بنابراین ۱۰ تا ۲۰ برابر 
ســود می کنند. بنابراین وقتی این کار سود 
زیادی دارد و مقابله ای هم با آن نمی شــود 

محل خوبی برای درآمدزایی شده است.
وی در مورد اینکه طبق ادعای ستاد مبارزه 
با قاچاق، میزان قاچاق پوشاک ۱.۳ میلیارد 
دلار است، افزود: به نظر ما محاسبات ستاد 
مبارزه با قاچاق درســت نیســت. در حال 
حاضــر ۳.۵ میلیــارد دلار حجــم قاچاق 
پوشاک اســت که البته به نظر ما شاید ارقام 

بزرگ تر هم باشــد.نامی گفت: ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا طی یکی دو ســال با برندهای 
محرز قاچاق مقابله کرد اما چند سال است 
که این حوزه رها شده و دیگر کسی اهمیتی 
به این بخــش نمی دهد.علاوه بر تفاوت آمار 
اتحادیه پوشــک با ســتاد مبارزه با قاچاق، 
وزارت صمــت معتقد اســت که بــرآورد 
آمار قاچاق به همین راحتی ها نیســت. در 
این ارتباط محســن گرجی مدیر کل دفتر 
صنایع منســوجات و پوشاک وزارت صمت 
به مهر گفــت: برآورد آمار قاچاق پوشــاک 
سخت اســت اما طبق آمار ســتاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز به عنوان مرجع رســمی و 
البته بالادستی ما، در حال حاضر در حدود 

۱.۳ میلیارد دلار حجم قاچاق است.
وی تاکید کرد: ما هر چه لازم بوده به ســتاد 
مبارزه با قاچــاق اعلام کرده ایــم اما به هر 
حال ســتاد نهاد بالادستی ما است.بنابراین 
در اینجا با ســه آمار متفاوت در مورد قاچاق 
پوشاک مواجه هســتیم؛ عدد یک میلیارد 
و ۱۳۹ میلیون دلار ســتاد مبارزه با قاچاق، 
عدد یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار وزارت 
صمت و عدد ۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار 
تا ۵ میلیــارد و ۵۰۰ میلیــون دلار اتحادیه 

تولید و صادرات نساجی و پوشاک!

ورود کشورهای جدید به بازار
 پوشاک ایران

همانطور که اشــاره شــد اگرچــه واردات 
پوشــاک ممنوع است و مســئولان ستاد 

مبارزه بــا قاچاق ادعــای مقابله بــا ورود 
غیرقانونی این محصول را دارند اما بررسی ها 
نشــان می دهد که هر روز پای کشــورهای 

جدیدی به بازار پوشاک ایران باز می شود.
در این ارتباط مجیــد افتخاری عضو هیأت 
مدیره اتحادیه تولید و صادرات نســاجی و 
پوشــاک ایران بیان کرد: ما شاهد سونامی 
واردات پوشــاک قاچاق هســتیم و این در 
حالی اســت که واردات این حجم از قاچاق 
تاکنون سابقه نداشته اســت و هر ساله یک 
ســری کشــورهای جدید وارد بازار ایران 
می شــود و لذا این مســائل توانمندی بازار 

ایران را از بین می برد.
افتخاری گفــت: بیــش از ۳.۵ دلار قاچاق 
پوشــاک در ســطح کشــور وجود دارد و 
متأسفانه برنامه ای برای مبارزه با آن صورت 
نمی گیرد. در گذشته از کشور ترکیه واردات 
قاچاق داشــتیم بعد این واردات از کشــور 
بنگلادش اتفاق افتاد که بــه صورت تناژی 
و بــا قیمت بســیار پایین پوشــاک قاچاق 
این کشــور وارد کشــورمان می شد ضمن 
اینکه نحوه نگهداری این کالاها در شــرایط 
نامناســبی بود و بعضاً مشکلاتی را به لحاظ 
بهداشتی و سلامتی برای مصرف کنندگان 
ایجاد می کرد.عضو هیــأت مدیره اتحادیه 
تولید و صادرات نســاجی و پوشاک اظهار 
کرد: اکنون نیز ســونامی واردات پوشــاک 
قاچاق از چین به کشــور ما شــروع شده و 
همچنین پاکســتان نیز به کشور ما واردات 
پوشــاک قاچاق دارد و گفته می شــود این 

کشور به شدت روی بازار ایران برنامه ریزی 
می کند لذا همه اینها باعث می شــود بدنه 
تولید دچار چالش هایی شود که هر روز نوع 

و جنس این چالش ها تغییر می کند.
نکته ای که باید به آن اشــاره شود این است 
که علی رغــم اهمیت صنعت پوشــاک در 
اقتصاد دنیا، این صنعت در ایران با معضلاتی 
مواجه است که موجب شــده در بازارهای 
داخل و خارجی به حاشــیه رانده شــود؛ از 
جمله این مشــکلات وضعیت تأمین مواد 
اولیه اســت. تولیدکننده ایرانی برای تأمین 
مواد اولیــه و بالا بودن قیمت ایــن مواد در 
داخل و خارج دچار مشکل است که همین 
موضوع موجب شــده قیمت پوشاک ایرانی 
گران تــر از ســایرین به خصــوص اجناس 
قاچاق که بدون تعرفه و بــه راحتی تزریق 

بازار می شوند، باشد.
بهره گیری از ماشین آلات فرسوده، واردات 
بی رویه )تا پیش از ممنوعیت(، بهره بانکی، 
کمبــود نقدینگــی، قاچــاق کالا، فعالیت 
واسطه ها، وجود انحصار و برخی رانت ها به 
همراه برخی از مشکلات بیمه و مالیات نیز 
مشکلات صنعت پوشاک را دوچندان کرده 
است. از ســویی دیگر وجود تورم فزاینده و 
کاهش قدرت خرید اقشــار جامعه موجب 
کاهش سهم پوشاک در سبد اقلام مصرفی 
خانوار ایرانی شــده اســت.همین مسائل 
موجب شده که ورود پوشــاک قاچاق که از 
آن تحت عنوان »قاچاق محرز« یاد می شود 
به بازار ۹ تا ۱۰ میلیارد دلاری ایران به یکی 
از جذاب تریــن راه ها برای کســب درآمد 
قاچاقچیان تبدیل شــود و با توجه به سود 
بالا قاچاقچیان حتی پس از کشــف کالا نیز 
از قاچاق دست نمی کشند.برای اثبات این 
موضوع نیز نیازی به ارائه آمار نیست چراکه 
بازدیدی از پاساژها و فروشگاه ها به راحتی 
مهر تأییدی بــر این گزاره می زند؛ دســت 
فروشــی ها، مزون های خانگــی، برندهای 
داخلی زیرزمینی و برندهــای خارجی که 
زمان فعالیت آنها در کشــور به اتمام رسیده 
به راحتــی اقدام به فروش پوشــاک قاچاق 
می کنند. عمده ایــن کالاها نیز محصولات 
ترکیــه و بنگلادش اســت که اغلــب فاقد 
استاندارد هستند.نکته دیگر آنکه علاوه بر 
مشاهده قاچاق محرز در بازارهای حضوری، 
در فضــای مجازی نیز صفحــات متعددی 
اقدام به فروش کالاهــای خارجی می کنند 
به شکلی که جریان عرضه کالاهای خارجی 
کاملًا روان اســت و هیچ محدودیتی در آن 

معنا ندارد.

مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت با اشــاره به 
آمار متقاضیان طرح جوانــی جمعیت که ویژه مادران 
دارای دو فرزند و بیشتر اســت، اعلام کرد که تاکنون 
از ۸۳۵ هزار خودرو عرضه شــده در قالب طرح جوانی 
جمعیت، ۲۹۳ هزار مادر بــرای واریز وجه اقدام کرده و 

۲۷۰ هزار خودرو تحویل شده است.
 عبدالله توکلی لاهیجانی در یک گفت وگوی تصویری، 
در این رابطه اظهــار کرد: در طــرح جوانی جمعیت،  
تعداد ۸۳۵ هزار خودرو عرضه شد که از این تعداد برای 
۲۹۳ هزار خودرو واریز وجه صــورت گرفت و تاکنون 

حدود ۲۷۰ هزار خودرو تحویل شده است.
مدیــرکل دفتر صنایع خــودرو وزارت صمت که هم 
اکنون جانشــین معاون صنایــع حمل ونقل وزارت 
صمت نیز هست، خاطر نشــان کرد: عمده تقاضا نیز 
برای خودروهای پرتیراژ و پرمتقاضی خودروسازان 

بوده که به هرحال برای متقاضیان، حاشــیه تفاوت 
قیمتی را بین قیمت کارخانــه و بازار ایجاد می کرد؛ 
بنابراین بســیاری از ظرفیت هــای عرضه خودرو در 
طرح جوانــی جمعیت به ویژه در مــورد خودروهای 

مونتاژی خالی ماند.

و خودر

وهایشان را تحویل گرفتند و وزارت صمت:2٧٠ هزار مادرِ متقاضی، خودر مدیرکل دفتر صنایع خودر

شرایط منطقی برای دادوستد طلا، منطقی نیست

۳ پیش بینی از قیمت طلا و سکه در بازار 
مریم فکری  فعالان بازار طلا اعتقاد دارند 
که به اعتقاد او، الان شــرایط منطقی برای 
دادوســتد طلا نیســت، هر زمان که ثبات 
واقعی به قیمت ها بازگردد، دادوســتدها و 

تقاضا بیشتر خواهد شد.
 بازار طلا ســکه هفته پرنوسانی را پشت سر 
گذاشت؛ از فرود به پایین کانال ۲۹ میلیون 
تومان تا ورود دوباره به کانــال ۳۰ میلیون 
تومان. طلا هم در کانــال ۲ میلیون و ۴۰۰ 
هزار تومان جا خوش کرده بود، اما در پایان 
هفته، تا بالای سطح ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار 

تومان صعود کرد.
بررسی ها از عملکرد بازار سکه در طول یک 
هفته گذشته نشــان می دهد که ۴۰۵ هزار 
تومــان و به عبارتی ۱.۳ درصد گران شــده 
اســت. قیمت هر گرم طلای ۱۸عیار نیز در 
یک هفته گذشــته افزایش ۴۰ هزار تومانی 

و به عبارتی ۱.۶ درصد را ثبت کرده است.
اما افزایش قیمت ها در بازار طلا و ســکه در 
حالی اســت که نوســان قیمت جهانی طلا 
رو به پایین بوده اســت؛ به طوری که طلای 
جهانی از کانال ۲ هزار دلار سقوط کرد و ۲۰ 
دلار کاهش قیمت داشــت. در حال حاضر 
اونس طلا در بازار جهانــی یک هزار و ۹۸۶ 

دلار قیمت دارد.

چرا طلا و سکه گران شد؟
با وجود این نوســانات اما، کارشناســان و 
فعالان بازار طلا معتقدند که هنوز نقاضای 
چندانی به این بازار بازنگشته است و با توجه 
به شرایط انتظار رشد شارپی را در بازار طلا 

ندارند.
کارشناســان بازار طلا اعتقاد دارند یکی از 

عوامل اصلی تغییرات در بازارهای مالی چه 
بازار ســهام، چه بازار طلا و بازارهای دیگر، 

تحولات سیاسی و اقتصادی است.
به باور آن ها، امروز هم شــرایط سیاســی 
منطقه خاورمیانه تاثیر بســیاری بر قیمت 
طلا و فلــزات دیگر و بازار ســهام و بورس و 

بسیاری از بازارهای مالی گذاشته است.
در همین رابطــه محمد کشــتی آرا فعال 
اقتصادی و کارشــناس بازار طــلا و جواهر 
با اشــاره به عدم رشــد تقاضا در بــازار طلا 
می گویــد:  روند رشــد انــس جهانی طلا 
متعاقب رخدادهــای منطقــه خاورمیانه 
شدت گرفته است. این در حالی است که در 
هفته گذشته افزایش قیمت دلار و نوسانات 
انس جهانی موجب شــد تا حدودی قیمت 

انواع سکه و طلا رشد داشته باشد.
وی با اشــاره به روند کاهشی قیمت دلار در 
نیمه نخست هفته گذشته متذکر می شود: 
این موضــوع به کاهش تقاضــا در بازار طلا 
منجر شــد اما افزایش بهای انس جهانی و 
نوسانات قیمت دلار موجب شد تا حدودی 

قیمت طلا و سکه رشد کند.
کشــتی آرای با بیان اینکه هــم اکنون بازار 
طلا آرام اســت، تصریح نی کند: پیش بینی 
می شــود در شــرایط فعلی که بهای انس 
جهانی نوسان چندانی نداشت و نرخ ارز هم 
تحت کنترل و مدیریت بانک مرکزی است 
بازار تغییر قابل توجهی نداشــته باشد البته 
ممکن است نوسانات جزیی را شاهد باشیم 

اما افزایش نخواهیم داشت.

طلا و سکه بخریم یا نخریم؟
در این شــرایط، ابراهیم محمدولی، فعال 

بازار طلا درباره آخرین وضعیت بازار ســکه 
و طلا می گوید: به دلیل نوســان زیاد قمیت 
طلا و سکه در روزهای اخیر، بازار در رکود به 
سر به می برد و اســتقبالی برای خرید وجود 
ندارد.به اعتقاد او، الان شرایط منطقی برای 
دادوســتد طلا نیســت، هر زمان که ثبات 
واقعی به قیمت ها بازگردد، دادوســتدها و 
تقاضا بیشتر خواهد شد.وی با بیان اینکه در 
۱۰ روز اخیر به دلیل نوسان قیمت ها رکود 
بیشتر شده اســت، عنوان می کند: احتمال 
می دهیم اگر اتفاق خاصی پیش نیاید، آرام 
آرام به آرامش قبلی بازار طــلا بازگردیم و 

دادوستدها به روال عادی بازگردد.
محمدولی با اشاره به حرکت های افزایشی و 
کاهشی اونس جهانی، در تاثیر این روند در 
بازار داخلی نیــز تصریح می کند: تنش های 
خاورمیانه عامل اصلی نوســان انس جهانی 
شــده اســت. هر زمان که در بــازار داخلی 
شاهد تغییر قیمت ها باشــیم به دلیل انس 
جهانی اســت چــون انس طلا هــر زمانی 
افزایشی یا کاهشی شــود در تمام کشورها 

روی قیمت طلا اثر می گذارد.

این فعال بازار طلا در تببین دلایل افزایش 
قیمت جهانی طلا متذکر می شــود: اخبار 
سیاســی بلافاصله روی قیمت انس جهانی 
اثرگــذار اســت، بنابراین در طول ســال 
رخدادهای سیاســی اثر بیشــتری دارد، 
تقاضا نیــز در رابطه با قیمــت تاثیر دارد اما 
در زمان هایی مانند پایان ســال میلادی که 
کشورها ممکن است طلا بفروشند یا خرید 
کنند در آن زمان این عوامل تقاضایی روی 

قیمت اونس تاثیر می گذارد.
محمدولی احتمال تغییر چشــمگیر قیمت 
طلای داخلــی را نیز رد می کنــد و یادآور 
می شود: در حال حاضر هر مثقال طلا روی 
۱۰ میلیون و ۹۶۰ تا ۹۹۰ هــزار تومان در 
نوسان است. پیش.بینی ما این است مثقال 
طلا روی عدد ۱۱ میلیون تومان با یک تا دو 
درصد کاهش یا افزایش قیمت حرکت کند.

طلا و سکه گران می شود یا ارزان؟
نادر بذرافشان، رییس اتحادیه طلا و جواهر 
تهران نیــز وضعیت بازار را مســاعد عنوان 
می کند و می گویــد: در طول این هفته پس 
از روز شنبه آرامش نسبی به بازار بازگشت، 
قیمت ها ثبات نســبی داشت اما مجددا روز 
چهارشنبه و پنج شــنبه علی رغم اینکه در 
بازارهای جهانی قیمت اونس کاهش یافت، 
اما نوسان ارزی باعث شد اندکی قیمت طلا 

وسکه افزایش یابد.
وی با بیان اینکه نوسان ارزی و اونس جهانی 
به یکدیگر مرتبط هستند، می افزاید: عرضه 
و تقاضا نیز روی قیمت ها اثر می.گذارد، اما 
در روزهای اخیر با وجــود اینکه تغییری در 
تقاضا نبود و بازار التهاب نداشت، اما نوسان 

نرخ ارز باعث شــد تغییرات بــازار داخلی 
متفاوت تر از قیمت جهانی باشد.

به گفته بذرافشــان، بازار کنونی طلا و سکه 
التهاب ندارد و رفتارهــای هیجانی در بازار 
مشاهده نشده اســت. وی اضافه می کند: به 
دلیل جنگ اســرائیل و فلسطین و تاثیرات 
آن روی قیمت، افزایش تقاضا رخ نداد، این 
برخلاف رویه ســال های قبل بود. به همین 
خاطر بازار ملتهب نشــد. قیمت ها به دلیل 
نوسان نرخ ارز و اونس جهانی تغییراتی دارد 
اما شرایط حاد نیســت ثبات قیمت ها هم با 
توجه به شرایط موجود خوب است، بنابراین 
مردم منتظــر افزایش یا کاهــش قیمت ها 

نباشند و مبادلات خود را انجام دهند.
رییــس اتحادیه طلا و جواهــر تهران پیش 
بینــی قیمت ها را در این شــرایط ســخت 
می داند و به اقتصادآنلایــن می گوید: برای 
پیش بینــی بایــد ببینیم از ابتــدای هفته 
بازارهای جهانی و تحولات سیاسی به کدام 
سمت حرکت می کند و نرخ ارز چه تغییراتی 
دارد. به طور کلی با توجه به شرایط موجود 
به نظر می رسد نوسان چشمگیری در بازار 
نباشــد، اما برای پیش بینی زود است و باید 

منتظر اتفاقات باشیم.
وی در پاســخ به این سوال که تقاضای سکه 
و طلا چقدر کاهش یافته اســت نیز تاکید 
می کند: تقاضای مصنوعــات طلا از ابتدای 
سال کمتر شده است نگاه مردم به خرید طلا 
و سکه به عنوان یک کالای سرمایه گذاری 
اســت به همین علت مانند گذشــته روی 
مصنوعات طلا سرمایه گذاری نمی کنند و 
بیشــتر تقاضا برای خرید طلای دست دوم، 

آب شده و سکه است.
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رییس بخش مغز و اعصاب بیمارستان کودکان مفید :
خواب ناکافی بر یکی از کلیدی ترین بخش  مغز 

کودکان تاثیر می گذارد
رییس بخش مغز و اعصاب بیمارستان کودکان مفید با اشاره به اهمیت 
داشــتن خواب کافی در کودکان و نوجوانــان، توضیحاتی در خصوص 
افزایش کیفیــت خواب ارایــه داد و گفت: خــواب ناکافی بــر یکی از 

کلیدی ترین بخش  مغز کودکان تاثیر می گذارد.
 دکتر محمدمهــدی تقدیری فوق تخصص مغــز و اعصاب کودکان در 
گفت وگویی، خواب کافی را یکی از مهم ترین فاکتورهای رشــد و نمو 
کودکان دانســت و گفت: خواب عامل مهمی در تکامل زبانی، جسمی، 
پیشرفت درسی و برقراری ارتباط با والدین و دوستان محسوب می شود 
و کاهش میزان خواب اثرات مخربی بــر رفتار هیجانی و عملکرد ذهنی 

دارد.
به گفته استاد دانشگاه، تحقیقات بســیاری در زمینه خواب انجام شده 
و هنوز هم حقایق بســیاری در خصوص این فرآیند وجود دارد که باید 

مورد مطالعه قرار گیرد.
تقدیری ادامه داد: فقدان خواب در کوتاه مدت اثرات موقتی منفی روی 
رفتار بر جا می گذارد، اما این محرومیت اگر بلندمدت و مزمن باشــد، 

عوارض جدی در دوران تکاملی و نوجوانی به همراه دارد.
عضو هیئت علمی دانشــگاه خواب کمتر از ۹ ســاعت در کودکان را 
ناکافی اعلام کرد و افزود: خواب کم در کــودکان نوپا بین یک تا یک 
سال و نیم بیشــترین تاثیر را روی لوب پیشــانی که مرکز هیجان، 
رفتار و اراده در مغز اســت، می گــذارد و منجر بــه کاهش حافظه، 
اضطراب و مســائل خلقی، ترس، کابوس شبانه و شبگردی در خواب 

خواهد شد.
وی افــزود: همچنین فقدان خواب کافی ســبب بی قــراری، افزایش 
استرس، فراموشی، اختلال یادگیری، کاهش انگیزه، خودآزاری و حتی 
در مواقی افزایش احتمال اقدام به خودکشــی نیز می شــود. در مقابل 
کودکانی که خواب کافی دارند خلاق تر، متمرکزتر با توانایی بیشتر در 

حل مسئله هستند.
به گفته رییس بخش مغز و اعصاب بیمارستان کودکان مفید، کودکان 
چهار تا ۱۲ ماه ۱۲ تا ۱۶ ساعت، یک تا ۲ ســال ۱۰ تا ۱۴ ساعت، سه تا 
پنج سال ۹ تا ۱۳ ساعت و از آغاز سن مدرسه هشت تا ۱۰ ساعت نیاز به 

خواب شبانه دارند.
تقدیری با اشــاره به اینکه بهره مندی از آغوش خانواده برای داشــتن 
خواب بــا کیفیت اهمیــت ویژه دارد، گفــت: امروزه پرســتار وظیفه 
نگهداری از کودک را در بسیاری از خانواده ها بر عهده دارد، این موضوع 
ســبب کاهش بهره مندی کودک از آغوش گرم خانــواده و تاثیر آن بر 

بسیاری از جنبه های سلامت کودک از جمله خواب خواهد شد.
وی تصریح کرد: در کنــار توجه به این موضوع، اســتفاده از وســایل 
الکترونیکی، وجــود این ابزارهــا در محل خواب کــودک و تعارضات 
خانوادگی از مهمترین مواردی هســتند که منجر بــه کاهش کیفیت 

خواب در کودکان می شود.

تقدیری در پایان تاکید کرد: بر اســاس مطالعات، کنترل اســتفاده از 
ابزار الکترونیکی در کودکان زمانی میســر می شود که والدین نیز خود 
این مســئله را رعایت کنند. همچنین وجود آرامش در خانواده از بروز 

اختلالات خواب جلوگیری خواهد کرد.

 اهمیت پیشگیری تا قبل از 30 سالگی
شکستگی؛ خطیرترین عارضه پوکی استخوان

رییس اداره بیماری های عضلانی - اسکلتی دفتر مدیریت بیماری های 
غیرواگیر وزارت بهداشــت، شکســتگی را خطیرتریــن عارضه پوکی 
استخوان خواند و گفت: استخوان ها حداکثر سفتی خود را تا ۳۰ سالگی 
دارند و پس از آن، بدن به ســمتی پیش می رود که وضعیت استخوان ها 
متخلخل شــود؛ از این رو هرچه وضعیت تغذیه در ســنین قبل از ۳۰ 
سالگی مناسب باشد، شرایط فرد در ســال های پس از آن بهتر خواهد 

بود.
دکتر فاطمه حاجی ولی زاده، با اشــاره به اینکه شکستگی خطیرترین 
عارضه پوکی اســتخوان اســت، گفت: ایــن عارضه در عیــن حال بار 
اقتصادی بالایــی دارد؛ زیرا علاوه بــر اینکه فرد باید در بیمارســتان 
بســتری شــود و مراقبت بگیرد، پس از آن هم با از دست دادن حرکت 
کامل، معلولیت و عدم کفایت در انجام فعالیت های روزانه ناشــی از این 

شکستگی ها مواجه می شود.
وی افزود: شکســتگی ثانویه در فردی که یکبار دچار شکستگی شده 
باشد، دو تا ســه برابر بیشتر می شــود که این موضوع می تواند به دلیل 
محدودیت حرکتی و یا از دست رفتن توده اســتخوانی باشد. همه این 
موارد باعث می شود یک فرد با پوکی اســتخوان، مخلوطی از مشکلات 

زیادی باشد.
او با تاکید بر اینکه پوکی اســتخوان مربوط به از دســت رفتن چگالی 
اســتخوان اســت، بیان کرد: به همین علت اگر بخواهیم از بروز پوکی 
اســتخوان جلوگیری کنیم باید تا ســنین قبل از ۳۰ ســالگی فعالیت 

کنیم.
رییــس اداره بیماری هــای عضلانــی، اســکلتی دفتــر مدیریت 
بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشــت با اشــاره به اینکه در ابتلا به 
پوکی استخوان دو دســته عامل موثر است، گفت: یک دسته عواملی 
هســتند که قابل مداخله نیســتند ماننــد اینکه پوکی اســتخوان 
در جنس مونث کلا بیشــتر از جنس مذکر اســت؛ زیرا خانم ها پس 
از یائسگی، هورمون های زنانگی را از دســت می دهند و دچار پوکی 
استخوان می شوند و یا اینکه برخی مواقع مبحث ژن مطرح می شود؛ 
مثلا در سفیدپوست ها، پوکی استخوان شیوع بالاتری نسبت به سیاه 
پوست ها دارد. درعین حال سابقه فامیلی و ژنتیک هم در بروز پوکی 

استخوان موثر است.
او ادامه داد: از طرفی برخی عوامل قابل مداخله هســتند که می توان با 
کار کردن روی آنها از ابتلای افراد به پوکی استخوان جلوگیری کرده یا 
شدت بروز آن را کمتر کرد. یکی از آن عوامل می تواند مصرف سیگار یا 
الکل باشد که می تواند متوقف شــود؛ چرا که ریسک پوکی استخوان را 

بالا می برد.
او تغذیــه را دارای نقــش پررنگــی در پیشــگیری از بــروز پوکی 
اســتخوان معرفی کرد و گفت: مصرف لبنیات و مواد حاوی کلسیم، 
ویتامین D یا قرار گرفتن در معرض نور خورشــید هــم می تواند از 
بروز پوکی اســتخوان جلوگیری کند و یا پوکی استخوان را به تعویق 
اندازد اما، نکته مهم این است که اســتخوان های ما حداکثر ظرفیت 
و سفتی خود را تا ۳۰ ســالگی دارند و پس از آن، بدن به سمتی پیش 
می رود که وضعیت استخوان ها متخلخل شود. هرچه وضعیت تغذیه ما 
در سنین قبل از ۳۰ سالگی مناسب باشد شــرایط ما پس از ۳۰ سالگی 

بهتر خواهد بود.

دیوار

معاون شهرسازی شهرداری تهران در خصوص املاک 
بزرگ مقیاس رها شــده پایتخــت توضیحاتی را ارائه 

کرد.
حمیدرضا صارمــی، در مورد وضعیــت املاک بزرگ 
مقیاس شــهر تهــران همچــون گاراژها، ســوله ها و 
کارخانجات تعطیل که رها شــده اند، با تاکید بر اینکه 
این نــوع اراضی به چند دلیل در شــهر تهران شــکل 
گرفته اســت، گفت: ما به این گونه زمین ها، زمین های 
خالی می گوییم و در تهــران زمین های این چنینی که 
کارکردشان را از دســت داده و فاقد کاربری شدند و به 
شکلی به محل متروکه و مخروبه تبدیل شده اند بسیار 
زیاد داریم، بــه گونه ای که ۶۰ الــی ۷۰ درصد اراضی 
منطقه ۱۶ بلااستفاده هستند و فعالیت خاصی ندارند. 
ایــن زمین های خالــی، قبلا کاربری هایــی همچون 

کارخانجات، گاراژ و ... داشــتند؛ اما به دلیل 
موضوعاتی همچون مســائل محیط زیست، 
انتقال مشــاغل به خارج شهر و ... بلااستفاده 

مانده اند و رها شده اند.
وی با بیان اینکه بخشــی از این زمین ها در 
طرح های توسعه ای قرار گرفتند؛ اما اجرای 
این طرح هــا به طول انجامید و بلااســتفاده 

رها مانده اند، اظهارکرد: این زمین ها را برابر طرح های 
تفصیلی، بــرای مکان هایی با کاربری های آموزشــی، 
بهداشــتی و ... در نظر گرفتند؛ اما توسط وزارتخانه ها 
یا ســازمان های متولی کاربری تعیین شده خریداری 
نشدند و این اراضی رها شــده، در انتظار تعیین تکلیف 

مانده اند.
صارمی با بیــان اینکه برخــی از اراضی نیــز به دلیل 

مشــکلات حقوقی و ملکی بلاتکلیف مانده 
اســت، گفت: قانون منع تغییر کاربری فقط 
برای اراضی فاقــد کاربری و خارج از شــهر 
است؛ اما متأســفانه این قانون به داخل شهر 
نیز تعمیم داده شده است و این در حالیست 
کــه بســیاری از پهنه هــای شــهر تهران، 
پهنه های تجــاری و اداری هســتند و اجازه 
تبدیل کاربری این پهنه ها به کاربری مسکونی نیست و 
این در حالیست که در سال های اخیر با توجه به تغییر 
در سبک زندگی و پیشرفت های اپلیکیشن های فروش 
مجازی کالا و خریدهای آنلاین بســیاری از مغازه های 
تجاری عملا کارکرد قبلی خــود را ندارند، به گونه ای 
که تقاضای اخذ پروانه های تجاری از ما نیز به شــدت 

کم شده است.

معاون شهردار تهران با تأکید بر لزوم اخذ راهکارهایی 
برای حل این مشــکل گفت: راهکار اول این اســت که 
موضوع در مصوبه شــورای عالی شهرسازی تغییر کند 
و دومین اقدام این اســت که امــلاک و اراضی که باید 
توسط ســازمان ها و دستگاه های مســئول خریداری 
می شــد؛ اما هنوز خریداری نشــده و بلاتکلیف مانده 

است، تعیین تکلیف شود.
وی در مورد رایزنی برخی مناطق با صاحبان این گونه 
املاک برای احیاء یا تعیین تکلیــف اراضی وملک رها 
شــده نیز گفت: به دنبال آن هســتیم که در هرجایی 
که امکان دارد، با ارســال پرونده اراضــی اینچنینی به 
کمیسیون ماده ۵، زمین های رها شده را فعال کنیم و 
این یک مأموریت جدی برای شــهرداران همه مناطق 

تهران است.

شهرداری

خریدار   معاون پیشگیری و درمان اعتیاد 
مرکز توســعه پیشــگیری و درمان اعتیاد 
ســازمان بهزیستی کشــور از چهره نگاری 
از معتــادان متجاهر در ســامانه غوام خبر 
داد و گفت: هر معتادی که از ســوی نیروی 
انتظامی دســتگیر شــود و شــاخص های 
متجاهر بودن مانند اعتیــاد و بی خانمانی 
را داشــته باشــد، در مرکــز غربالگــری، 

چهره نگاری می شود.
فرهاد اقطــار افزود: معتادانــی که هویت و 
کدملی ندارند، در سامانه غوام چهره نگاری 
می شــوند زیرا گاهی معتادان متجاهر چند 
بار در مراکز ترک اعتیاد مــاده ۱۶ خدمت 
می گیرند و طبق ماده ۴۲ قانــون مبارزه با 
مواد مخدر اگر معتادی تا ســه ماه در مراکز 
ماده ۱۶ خدمت گرفت و اعتیاد خود را ترک 
نکرد، بایــد در اردوگاه های خاص نگهداری 

شود.
وی خاطرنشان کرد: تجهیز مراکز غربالگری 
به ســامانه غوام هنوز تمام نشــده است و 
اســتان هایی مانند تهران و خراسان رضوی 
تا چند مــاه آینده بــه این ســامانه مجهز 

می شوند.

بسیاری از معتادان متجاهر
 با شکایت خانواده وارد مراکز ترک 

اعتیاد می شوند
معاون پیشــگیری و درمــان اعتیاد مرکز 
توسعه پیشــگیری و درمان اعتیاد سازمان 
بهزیستی کشــور درباره اینکه چند مرکز 
غربالگری به ســامانه چهره نــگاری غوام 
مجهز است، گفت: دســتگاه های دیگری 
مانند ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی، 
بسیج، نیروی انتظامی، سازمان زندان ها و 
اقدامات تامینی و تربیتی کشور، شهرداری 
و شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر نیز 
مراکز ماده ۱۶ دارند اما تعــداد مراکز ماده 
۱۶ ســازمان بهزیستی کشــور ۵۴ مرکز 

است.
اقطار درباره آمار معتادان متجاهر نیز گفت: 

سازمان بهزیستی کشــور فقط اجرا کننده 
غربالگری اســت اما براســاس پژوهش ها 
حدود ۸۰ هزار نفر معتاد متجاهر در کشور 

وجود دارد.
وی تصریــح کــرد: واقعیت این اســت که 
بســیاری از معتادان متجاهر در مراکز ماده 
۱۶ با شــکایت خانواده هــا وارد این مراکز 
می شوند و افراد زیر ۱۸ ســال، افراد بالای 
۶۵ ســال و معتادان دارای زخم باز نیز وارد 
این مراکز می شوند اما طی برنامه غربالگری 
و چهره نگاری، این افــراد از مراکز ماده ۱۶ 

حذف می شوند.
معاون پیشــگیری و درمان اعتیــاد مرکز 
توسعه پیشــگیری و درمان اعتیاد سازمان 
بهزیســتی کشــور گفت: فردی که کودک 
اســت اگر وارد مراکز ماده ۱۶ شود، ممکن 
دچار مشکلات اخلاقی شود؛ یا اینکه روش 
درمانی خاص ترک اعتیاد برای افراد بالای 
۶۵ ســال در مراکز ماده ۱۶ وجــود ندارد و 
ممکن اســت با روش درمانــی رایج دچار 

مشکلات قلبی و ریوی شــوند و مرگ و میر 
در این مراکز بالا می رود.اقطار با بیان اینکه 
تعداد مراکز ماده ۱۶ از یک ســال گذشته 
به ۵۴ مرکز رسیده اســت، افزود: همچنین 
۵۰۷ کمپ ترک اعتیاد در کشور وجود دارد 

که ترک اعتیاد در آنها اجباری نیست.
وی اظهار داشــت: متاســفانه اعتبارات ما 
برای مراکز غربالگری کم اســت، این مراکز 
امکاناتــی مانند ســه وعده غذا، پزشــک، 
روانشــناس و مددکار اجتماعی می خواهد 
کــه در مراکز پیش بینی شــده امــا برنامه 

درمان اجرایی نشده است.

پیگیری بهزیستی برای حذف تولیت 
معتادان متجاهر

معاون پیشــگیری و درمان اعتیــاد مرکز 
توسعه پیشــگیری و درمان اعتیاد سازمان 
بهزیستی کشور گفت: این ســازمان از روز 
اول با تولیت معتــادان متجاهر مخالف بود 
چراکه بــا اجبار نمی توان معتــاد را درمان 

کرد. از سوی دیگر امنیت مرکز ماده ۱۶ را با 
امکانات بهزیستی نمی توان حفظ کرد. این 
مراکز مانند زندان کوچکی اســت که افراد 
نباید فرار کنند و نیاز بــه امکانات انتظامی 

دارد.
اقطار افزود: ســازمان بهزیســتی کشور به 
دنبال این است که فرایند معتادان متجاهر 
از سازمان بهزیستی حذف شود که در حال 
طی شدن است. مراکز اجباری و روش های 
دارودرمانی تحت نظارت وزارت بهداشــت 
است و ســازمان بهزیســتی برای این کار 

طراحی نشده است.
 تفاوت ســامانه غوام با اســکن عنبیه این 
است که ســازمان بهزیســتی با تکنولوژی 
اسکن عنبیه معتادان متجاهر را شناسایی 
و اطلاعات آن ها را ثبــت می کند، اما در این 
سامانه به جای اســکن عنبیه از تکنولوژی 
جدیدی تحت عنوان »تشــخیص چهره« 
استفاده می شود. همچنین قاضی با دریافت 
نظر تیــم غربالگری شــامل روانشــناس، 

مــددکار اجتماعی و پزشــک رأی آن ها را 
در خصوص معتاد متجاهر بــودن یا نبودن 
صادر می کند و در نهایت این افراد بر اساس 
این رأی به مراکز ماده ۱۶ یا مراکز ماده ۱۵ 

جهت درمان ارجاع می شوند.
مراکز ماده ۱۶ که طبق قانون مبارزه با مواد 
مخدر ایجاد شــده اند، مراکــز ترک اعتیاد 
اجباری برای نگهــداری و ارائه خدمات به 
معتادان بی خانمانی است که به طور علنی 
در خیابان ها مواد مخــدر مصرف می کنند. 
البته مراکز تبصره ۲ نیــز در کنار این مراکز 
ایجــاد شــده اند کــه هــدف آن صیانت و 
توانمندسازی معتادان متجاهر بهبودیافته 

است.
مراکز ماده ۱۵ نیز به مراکز گفته می شود که 
معتادان با مراجعه داوطلبانه به آنها نسبت 
به درمان خود اقــدام و گواهی تحت درمان 
و کاهش آسیب دریافت کنند. این معتادان 
چنانچه تجاهر به اعتیــاد نکنند از تعقیب 
کیفری معاف هستند. کلا براساس ماده ۱۵ 
قانون مبارزه با مواد مخدر، معتادان مکلفند 
با مراجعه به مراکز مجاز دولتی، غیردولتی 
یــا خصوصی یــا ســازمان های مردم نهاد 
درمان و کاهش آسیب، اقدام به ترک اعتیاد 

کنند.
ایجاد و فعالیت اردوگاه های خاص معتادان 
در ماده ۴۲ این قانون به آن اشــاره شــده 
است؛ در این ماده به قوه قضائیه اجازه داده 
شده اســت که بخشــی از محکومان مواد 
مخدر را به جــای زنــدان در اردوگاه های 
خاص و با شرایط ســخت و عادی  نگهداری 

کند.
 براســاس این ماده »دولت موظف اســت 
اعتبارات و تسهیلات و مقررات لازم را برای 
تهیه و اداره این اردوگاه هــا در ظرف مدت 
یک ســال تأمین کند.« براساس دو تبصره 
این ماده، اداره ایــن اردوگاه ها به عهده قوه 
قضائیه اســت و دادگاه ها می توانند به جای 
کیفر، حبــس کیفر توقــف در اردوگاه ها را 

برای محکومان معین کنند.

خریدار   رئیس کل دادگســتری استان 
تهــران از آزادی ۱۹ نفــر از محکومــان به 
قصاص پس از گذشــت اولیــای دم و پایان 
مدت مجــازات از نظر جنبــه عمومی جرم 

خبر داد.
به گزارش دادگستری کل استان تهران، 
علی القاصی مهــر در آیین آزادســازی 
۱۹ نفــر از محکومان به قصــاص پس از 
گذشــت اولیای دم و پایان مدت مجازات 
از حیث جنبه عمومی جرم که در ســالن 
ولایت مجتمع قضایــی امام خمینی)ره( 
با حضور خانواده های آن ها برگزار شــد، 
ضمن قدردانی از تلاش های همه جانبه و 
موثر دادســرای عمومی و انقلاب تهران، 
سرپرست دادسرای ناحیه ۲۷، شوراهای 
حل اختلاف اســتان تهــران، اداره کل 
زندان های اســتان تهــران، صلح یاران و 
خیرین در جهت اخذ رضایــت از اولیای 
دم در پرونده هــای قصــاص نفس اظهار 
داشــت: بدون شــک اقدامی کــه امروز 
صورت گرفت، بــدون همدلی، هم فکری 
و مشــارکت همه بخش های مورد اشاره 
ممکن نبــود و اگر این همدلــی و تعاون 
نبود، یقینا بســیاری از توفیقات حاصل 

نمی شد.
وی با قدردانــی ویژه از روحیه گذشــت و 
بخشــش اولیای دم اظهار کرد: اولیای دم، 
کســانی هســتند که عزیز خود را در یک 
فراینــد مجرمانه عمدی از دســت داده اند 
و داغ دار هســتند امــا امروز با گذشــت و 
بزرگمنشــی خــود اتفــاق بســیار مهم و 
ارزشــمندی را رقم زدند و با گذشت از حق 
شرعی و قانونی خود، به ۱۹ نفر از کسانی که 

دچار لغزش و انحراف شــده بودند، فرصت 
زندگی دوباره بخشــیدند و به همین جهت 

قدردان این عزیزان هستیم.
القاصی مهر به اهمیت مساله »گذشت« در 
جامعه اشاره کرد و اظهار داشت: واکاوی در 
بســیاری از پرونده های قتــل حاکی از این 
است که قتل در اثر خشم لحظه ای و به دلیل 
عدم گذشت رخ داده است؛ چه بسا اگر فرد 
در آن لحظه کظم غیظ کند و خشــم خود 
را کنترل نماید بســیاری از اتفاقات تلخ رخ 

نخواهد داد.
رئیس کل دادگستری استان تهران با بیان 
اینکه مهم ترین درســی که اولیــای دم به 
جامعه می دهند، درس گذشــت و بخشش 
در عین صاحــب حق بودن اســت، گفت: 
خداوند متعــال در قرآن کریــم، قصاص را 
به عنوان یک حق مســلم بــرای اولیای دم 
مقرر کرده و آن را مایه حیــات، قوام و دوام 
جامعه ذکر کرده اســت؛ اما در کنار همین 
امر، خداوند متعــال در مصادیق متعددی 
توصیه به بخشــش و گذشــت کرده و برای 
آن پاداش اخروی شایسته ای در نظر گرفته 

است.
القاصــی مهــر در ادامــه توصیه هایی را 
خطاب به ۱۹ نفر از محکومــان به قصاص 
که با گذشــت اولیای دم بخشیده شده اند، 
مطرح کرد و گفت: همه شــما که امروز در 
اینجا حضور داریــد، اولا تا زمانی که در کره 
خاکی در حال حیات هســتید، باید خود را 
مدیــون اولیای دم بدانید و قــدردان آن ها 
باشــید، ثانیا همواره به این موضوع توجه 
داشته باشــید که درب های رحمت الهی بر 
انسان های خطاکار گشوده است و از رحمت 

الهی ناامید نشــوید و ثالثا، پس از بازگشت 
به جامعه، زندگی شــرافتمندانه را در پیش 
بگیرید و خطاهای گذشــته خود را اصلاح 

کنید.
وی با اشــاره به نقش مهم و اثرگذار خیرین 
در جلب رضایت اولیــای دم افزود: عزیزانی 
که با عنــوان خیر در زمینه اخــذ رضایت از 
اولیــای دم به میدان آمده انــد، در حقیقت 
اقدام آن ها رنگ و بوی الهــی دارد و در نزد 
پروردگار متعــال دارای اجر ویژه ای خواهد 

بود.
القاصی مهر با تاکید بر ضرورت گســترش 
و توسعه فرهنگ صلح و ســازش در جامعه 
اضافه کرد: گذشــت، در عین صاحب حق 
بودن معنا پیدا می کند و ایــن دقیقا همان 
مفهومی اســت که جامعه امروز به آن نیاز 
دارد و بــر همین اســاس، انعــکاس اقدام 
ارزشمند و خداپسندانه ای که امروز صورت 
می گیرد، در رشــد، تعالی و بالندگی جامعه 

نقش بسزایی خواهد داشت.
رئیس کل دادگســتری اســتان تهــران با 
اشاره به فراهم شــدن مقدمات آزادی هزار 

و ۶۱۴ نفر از زندانیان در سال جاری با کمک 
خیرین اظهار داشت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون با تلاش ها و اقدامات صورت گرفته و 
گذشت اولیای دم مقدمات آزادی ۴۵ نفر از 

محکومان به قصاص فراهم شده است.
وی بر ضــرورت تغییر نگاه جامعه نســبت 
به زندانیان تاکید کرد و اظهار داشــت: باید 
نسبت به این مســاله توجه داشت که الزاما 
همه کسانی که در زندان هســتند، ماهیتا 
انســان های بــدذات و پلیدی محســوب 
نمی شــوند؛ بلکه بســیاری از افــراد صرفا 
به دلیل یــک اتفاق، اشــتباه و لغزش راهی 
زندان شده اند و ظرفیت بازگشت به جامعه 
در آن هــا به طــور بالقوه وجــود دارد و این 
وظیفه انســانی آحاد جامعه است که زمینه 
بازگشــت به جامعه را برای این دســت از 

اشخاص فراهم کند.

تلاش ها برای ایجاد صلح و سازش 
در پرونده های قتل حتی تا پای چوبه 

دار نیز ادامه دارد
علی صالحی، دادســتان عمومی و انقلاب 
تهــران نیــز در ایــن نشســت از اعضای 
شــوراهای حــل اختــلاف، سرپرســت 
دادســرای امور جنایی، اولیای دم و خیرین 
به جهــت مســاعدت در امر بازگشــت به 
زندگــی ۱۹ نفــر از محکومان بــه قصاص 

قدردانی کرد.
محمد شهریاری، سرپرست دادسرای امور 
جنایی تهران نیــز در این نشســت با بیان 
اینکه تاکنون با تلاش هــای صورت گرفته 
۱۰ جلسه آزادســازی محکومان به قصاص 
به طور جمعی برگزار شــده است، گفت: در 

راســتای تاکیدهای ریاســت قوه قضاییه، 
ریاســت کل دادگستری اســتان تهران و 
دادســتان تهران تشکیل جلســات صلح و 
ســازش در مورد محکومان بــه قصاص با 
همکاری شــوراهای حل اختلاف مستمرا 
در حال انجام است و صلح یاران در دادسرای 
امور جنایی تهران بدون هیچ چشم داشتی 
در زمینه اخذ رضایــت از اولیای دم فعالیت 

می کنند.
سرپرســت دادســرای امور جنایی تهران 
خاطرنشان کرد: تلاش ها برای ایجاد صلح و 
سازش در پرونده های قتل حتی تا پای چوبه 
دار نیز ادامه دارد و در محلــی که در زندان 
تعیین شــده، برای ایجاد صلح و ســازش 
تلاش می شود که خوشبختانه در بسیاری 

از موارد به نتیجه رسیده است.
نماینــده خیران نیز در این نشســت گفت: 
در بســیاری از مــوارد، اشــخاص به دلیل 
یک اتفاق و برخورد فیزیکــی مرتکب قتل 
می شوند؛ بنابراین کمک به چنین اشخاصی 
که به دلیل یک لحظه غفلت دچار مشــکل 
شــده اند در حقیقــت به نوعــی معامله با 

پروردگار متعال محسوب می شود.
در بخــش پایانی ایــن آییــن، رئیس کل 
دادگستری استان تهران با اعطاء لوح تقدیر 
از قضات، مسئولان قضایی و خیرین ساعی 
در امر ایجاد صلح و ســازش در پرونده های 
قصاص نفس قدردانی به عمــل آورد و ۱۹ 
نفر از محکومان به قصاص پس از بخشــش 
از ســوی اولیای دم و پایان مــدت مجازات 
از حیــث جنبه عمومــی جــرم، در محل 
دادگستری کل استان تهران آزاد شده و به 

آغوش خانواده خویش بازگشتند.

تلاش برای تعیین تکلیف املاک بزرگ مقیاس رها شده پایتخت
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وابط عمومی بنیاد سینمایی فارابی  مدیر ر
منصوب شد

مدیرعامل بنیاد ســینمایی فارابی طی حکمی مصطفی محمودی را به 
عنوان مدیر روابط عمومی این بنیاد منصوب کرد.

به گزارش روابط عمومی بنیاد ســینمایی فارابی، مجید زین العابدین 
با حکمی، مصطفی محمــودی را به عنوان مدیر روابــط عمومی بنیاد 

سینمایی فارابی منصوب کرد.
»ارتقای تعاملات و ارتباطات رســانه ای، به  ویژه رسانه های سینمایی 
کشــور، برگزاری جلســات مشــورتی و شــنیداری با صاحب نظران، 
منتقدان سینمایی و خردمندان رســانه ای، تولید محتوای تخصصی 
و اطلاع رسانی شــفاف از ظرفیت های فرهنگی -هنری بنیاد و نگارش 
پیوست های رســانه ای برای آثار تولیدی«، به عنوان بخشی از وظایف 

مدیر روابط عمومی بنیاد ذکر شده است.
در کارنامــه فعالیت هــای فرهنگــی محمــودی، مدرس دانشــگاه، 
روزنامه نگار، پژوهشــگر و منتقد دو عرصه ســینما و تئاتر، نخســتین 
مدیر کل روابط عمومی ســازمان ســینمایی، مدیریت روابط عمومی 
جشــنواره های بین المللی و ملی در حوزه های تئاتر و سینما و دبیر کل 

اتحادیه شرکت های ویدئورسانه )نمایش خانگی( به چشم می خورد.

دو نمایش جدید در تئاتر شهر اجرا می شود
 نمایش »یادگار« نوشته و کارگردانی مهرداد کوروش نیا از ۱۶ آبان ماه 
با بازی نســیم ادبی و نمایش »زندگی من، یک من ساده« نوشته شراره 
پورخراسانی و کارگردانی محمدعلی زمانی از ۱۴ آبان ماه در مجموعه 
تئاترشــهر به روی صحنه می رود.به گزارش روابــط عمومی مجموعه 
تئاترشهر، نمایش »یادگار« نوشته و به کارگردانی مهرداد کوروش نیا، 

مونولوگی است که با بازی نسیم ادبی از ۱۶ آبان ماه به صحنه می رود.
»یادگار« روایتگر عاشــقی و دلدادگی، دلبســتگی و فــراق با نگاهی 
متفاوت اســت.این نمایش، با شــیوه نمایش های بدون میزانسن قرار 
است اجرا شود. بازیگر، راوی قصه است و فضاسازی با استفاده از تصاویر 
ویدیوپروچکشــن، صدای دالبی، نورهای طراحی شــده با لیزر برای 

القای مفهوم،  شکل می گیرد.
نمایش »یادگار« نوشته و کارگردانی مهرداد کوروش نیا از ۱۶ آبان ماه 
در تالار چهارسوی تئاترشهر، ســاعت ۱۸:۳۰ با مدت زمان ۴۵ دقیقه و 

قیمت بلیت ۱۲۰ هزار تومان به صحنه می رود.

قصه زنی که عاشق نقاشی و تئاتر است
نمایش »زندگی من، یک من ســاده« نوشــته شــراره پورخراسانی و 
کارگردانی محمدعلی زمانی از ۱۴ آبان ماه در تئاترشهر به روی صحنه 
می رود.در نمایش »زندگی من، یک من ساده«، سمیه انصاری، ارغوان 

رهین، رضا برزن، پویا فلاح و رویا نوذری به ایفای نقش می پردازند.

این نمایش درباره زنی است که عاشــق تئاتر و نقاشی است و زمانی که 
به تئاتر پا می گذارد اتفاقاتی بــرای او رخ می دهد که زندگیش را عوض 

می کند.
نمایش »زندگی من، یک من ســاده« از ۱۴ آبان ماه ساعت ۱۹ با مدت 
زمان یک ســاعت و قیمت بلیت ۸۰ هزار تومــان در کارگاه نمایش به 

صحنه می رود.

وش ترین فیلم کودک تاریخ  »بچه زرنگ« پرفر
سینمای ایران شد

 انیمیشن ســینمایی »بچه زرنگ« به تهیه کنندگی حامد جعفری در 
پنج هفته پرفروش ترین فیلم کودک تاریخ سینمای ایران شد. 

به گزارش روابط عمومی پروژه، انیمیشن ســینمایی »بچه زرنگ« از 
فیلم های اکران شده فصل پاییز بود که از ۵ مهر در سالن های سینمایی 

سراسر کشور به نمایش عمومی درآمد.
این فیلم تاکنون ۷۰۰ هزار مخاطب داشته است و طی پنج هفته اکران 
به فروش ۲۴ میلیارد تومان رسیده است که با رشدی صعودی در گیشه 
توانسته اســت به پرفروش ترین فیلم کودک تاریخ ســینمای ایران و 

همچنین پرفروش ترین انیمیشن تاریخ سینمای ایران بدل شود.
»بچه زرنگ« به تهیه کنندگی حامد جعفری از ابتدای اکران توانســت 
با اقبال کودکان و خانواده هایشان مواجه شــود و رکوردهای مختلفی 
را جا به جا کرد. این فیلم در ابتدا توانســت عنــوان دومین فیلم فروش 
هفتگی و روزانه ســینماها را در اختیار بگیرد و در هر هفته با یک رشد 
صعودی، فروش بیشتری نســبت به هفته قبل داشته باشد. همچنین 
این فیلم توانســت در چند هفته ابتدایی اکران به پرفروش ترین فیلم 

کودک سال جاری تبدیل شود.
انیمیشن ســینمایی »بچه زرنگ« محصولی از گروه هنر پویا و کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان است که به همت یک تیم ۲۵۰ نفره 
ساخته شــده اســت و هومن حاجی عبداللهی، میرطاهری مظلومی، 
هدایت هاشــمی از جمله صداپیشه ها و سعید شــیخ زاده مدیر دوبلاژ 

این اثر هستند.

»عزیز« در جشنواره بین المللی فیلم هند
»عزیز« ســاخته جدید مجید توکلی در جشنواره بین المللی فیلم هند 

به نمایش درمی آید.
 به نقل از مشاور رسانه ای پروژه، فیلم سینمایی »عزیز« سومین ساخته 
مجید توکلی که به تهیه کنندگی سیدعلی احمدی تولید شده است، در 
دومین حضور جهانی  خود، در پنجاه و چهارمین جشــنواره بین المللی 

فیلم هند روی پرده می رود.
پنجاه و چهارمین جشنواره بین المللی فیلم هند امسال از ۲۹ آبان تا ۷ 

آذر در جزیره گوا برگزار می شود.
در فیلــم جدیــد توکلــی، آزاده صمــدی، روزبه حصــاری، بهمن 
صادق حسنی، رضا عباسی، شیرین محســنی، عقیق بلوری و زنده یاد 
فاطمه محمدی )در نقــش عزیز( بازی می کنند و  کیــوان مقدم مدیر 
هنری، محسن حســینی مدیر فیلمبرداری، علیرضا علویان طراحی و 
ترکیب صدا، عباس عباســی طراح گریم، آریا عظیمی نژاد موســیقی، 
کامران کیان ارثی مدیر صدابــرداری، میثم مولایی تدوین، بابک صالح 
طراح صحنه، هدا میرزایی طــراح لباس، جواد رمضانــی مدیر تولید، 
فرهاد قدســی اصلاح رنگ، محمدرضا جعفری جانشین تولید، محمد 
امین مدیر تدارکات، ســینا بیگی دســتیار اول کارگردان و برنامه ریز، 
کوروش جوان عکاس، مریم قربانی نیا مشــاور رسانه ای و مجید توکلی 

مجری طرح این پروژه هستند.
عرضــه و پخش بین المللــی فیلم »عزیــز« به عهده محمــد اطبایی 

)مستقل های ایرانی( است.
این فیلم به قلم جمیله دارالشــفایی و تهیه کنندگی سیدعلی احمدی 

در شمال کشور تولید شده است.

قاب

خریدار  از نظر کمــی و  کیفی چهلمین 
جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران، که 
همین هفته گذشــته در پردیس سینمایی 
ملت، میزبان علاقه مندان ســینمای کوتاه 
بود، به گونه ای برگزار شــد کــه حتی برای 
همراهان همیشــگی این رویداد هم حکم 

یک شگفتانه را داشت.
جمعیــت حاضــر در ســالن های اکــران 
فیلم های این رویــداد به خصوص در بخش 
داســتانی، مســئولان برگــزاری را ناگزیر 
از اختصاص ســالن های بیشــتر به اکران 
فیلم های این بخش کرد تــا تجربه ای ویژه 
از اســتقبال مخاطبان از یک جشنواره، در 
تقویــم رویدادهای ســینمایی ایران ثبت 
شود. فارغ از این ویژگی اما آنچه مهمتر بود، 
رضایت این مخاطبان از فهرست متنوع آثار 

حاضر در جشنواره بود.
جشنواره فیلم کوتاه تهران، از دوره گذشته 
سیاست حمایت از »تنوع ژانر« در تولیدات 
را در دستور کار خود گذاشــت و در همین 
راســتا، فیلمســازان فعال در این حوزه را 
ترغیب کرد تا از فضای کلیشــه ای تولیدات 
مرتبط با معضــلات اجتماعی فاصله گرفته 
و ایده ها و ساختارهای متنوع تری را در آثار 
خود تجربه کنند.در ایــن گزارش به عنوان 
مشت نمونه خروار، مروری کوتاه بر ۱۰ فیلم 
شاخص رونمایی شــده در جشنواره چهلم 
داشته ایم تا شاهد مثالی از تنوع به فضاهای 
داستانی مختلف در ســینمای کوتاه ایران 
باشــد، فضایی که امید داریــم در آینده به 

سینمای بلند سرایت کند.

مورچه؛ اجازه دهید، کر بمانم!
بــه  را  »مورچــه«  فیلم کوتــاه  آنچــه 
محبوب ترین فیلم جشنواره چهلم در نگاه 
مخاطبان این رویــداد تبدیل کــرد، نگاه 
متفاوت آن به یک موقعیت تراژیک اســت. 
جوان ناشــنوایی بر اثر یک اتفاق، شنوایی 
خود را باز می یابد امــا بعد از مواجهه با آنچه 
نزدیک تریــن افــراد خانواده اش بــه زبان 
می آورند، بازگشــت به دنیای ساکت خود 
را ترجیــح داد. فرهاد شــنتیایی به عنوان 
کارگردان این فیلم کوتاه عملکرد موفقی در 
روایت ۳۰ دقیقه ای خود داشت و باید اذعان 
کرد حضور مهدی قربانــی در نقش اصلی 

فیلم هم درخشان است.

خودکشی به سبک نیچه؛ حواست 
به کتاب هست؟

یکــی از مهمترین ویژگی های جشــنواره 

فیلم کوتــاه در این ســال ها توجــه ویژه 
به ظرفیــت اقتبــاس بــوده و فیلم کوتاه 
»خودکشی به سبک نیچه« را هم می توان 
یکی از موفق ترین آثار اقتباســی این دوره 
دانست که توانســت جوایز اصلی رویداد را 

شکار کند.
 پیام کردســتانی در عین پایبندی به زبان 
بومی خــود، در روایــت ایــن فیلم کوتاه، 
به خوبی توانســته اســت فضایی لازمان و 
لامکان را خلق کند که آدم ها در آن به دنبال 
نســخه ای برای خودکشی هستند. مسئول 
داروخانه اما با ایــده ای متفاوت، پای کتاب 
را به راه هایــی ممکن برای خودکشــی باز 

می کند!

آخرین شیهه...؛ آرزوهایت را دریاب!
از نظر ژانربندی ســینمایی، فیلــم کوتاه 
»آخرین شیهه اسبی که خواب پروانه شدن 
دیده بود«، یک ملودرام عاشــقانه اســت. 
روایتی آرام و تأثیرگــذار از آخرین روزهای 
زندگی دختــری کــه مبتلا به ســرطان 
اســت و حالا با همراهی نامزدش، به دنبال 
کسب تجربه هایی هســتند که در فهرست 

آرزوهایش، جا خوش کرده بودند.
 مهدیــه محمدی بــه خوبی توانســته در 
کارگردانــی ایــن فیلــم، از دل موقعیتی 
تراژیک، لحظاتی عاشــقانه و درگیرکننده 
خلق کند و در این مســیر بهترین استفاده 
را از ظرفیت نقش آفرینی بازیگرانش داشته 

است.

بازسازی؛ خواستم نجات بدم
 کشته شد!

پرداختن به ســوژه های قضایــی و جنایی 
معمولا یکــی از حوزه های محبــوب برای 
فیلمســازان و مخاطبان اســت و از همین 
منظر ایجاد تنــوع در روایت های مبتنی بر 
پرونده هــای قضایــی، می تواند بــه آثاری 
جذاب و تماشــایی منجر شود؛ »بازسازی«  
یکی از همیــن آثار اســت که زاویــه نگاه 

متفاوتی را به یک پرونده قتل دارد. 
جوانی به قصــد احیای همکار در آســتانه 
خفگی اش، اقدامی می کند که به جای نجات 
دادن او، منجر به قتلش می شود، حالا مجرم 
کیســت؟ علی توکلی در کارگردانی خود با 
اســتفاده از توان بازیگرانش، روایتی به واقع 
اثرگذر از این موقعیــت را به تصویر درآورده 

است.

خوانا بنویسید؛ منافق کیست؟
فیلم کوتــاه »خوانا بنویســید« را می توان 
به عنــوان یکــی از نماینــدگان جریــان 
فیلم های تاریخی سیاســی سال های اخیر 
در ســینمای ایران قلمداد کرد. فیلمی که 
مرتضی علیزاده با ســرمایه گذاری سازمان 
اوج آن را کارگردانی کرده و روایتی دســت 
اول از فعالیت یک ستاد خاص، در روزهای 
دفاع مقــدس دارد. اما آنچه داســتان فیلم 
را درگیرکننده تــر کرده اســت، زاویه نگاه 
متفاوت آن به مقوله »نفــاق« و »نفوذ« در 

تاریخ معاصر ایران است.

شریف؛ استخوان های دوست داشتنی
شاید برای خیلی ها ژانر دفاع مقدس و اساسا 
سوژه های مرتبط با شهیدان دفاع مقدس، 
یک فضای تمام شــده و کلیشه ای باشد اما 
تجربه هایی مانند فیلم کوتاه »شــریف« به 
خوبی نشــان می دهد که هنوز هم می توان 
روایت ها و حرف های تــازه ای را در همین 
بســتر به تصویر درآورد.محمد علیزاده فرد، 
در زمان کوتــاه روایت خــود، ابتدا فضایی 
باورپذیر از روستایی را به تصویر درمی آورد 
که گورکنی به نام »شــریف« در آن، مرگ 
افــراد را پیش بینــی می کنــد و در انتها با 
چرخش ناگهانی داســتان، ارجاعی دقیق و 

تأثیرگذار به بازگشت پیکر شهدا دارد.

اذان صبح به افق یزد؛ بیدارم کنید!
در میــان فیلم هــای حاضر در جشــنواره 
چهلــم فیلم کوتاه »اذان صبح بــه افق یزد« 
هم یکی از دوست داشــتنی ترین آثار بود که 
جایگاه خوبی در فهرست فیلم های محبوب 

مخاطبان هم داشت.
 ایــن فیلم کوتاه روایت پیرمــرد تنهایی بود 
که به واســطه قهر با همســرش، برای بیدار 
شــدن در ســحرهای ماه رمضان، با مشکل 
مواجه اســت و حالا تــلاش دارد در ارتباط 
با دیگــران این مشــکل را حل کنــد. زهره 
صباغیان کارگردان این فیلم کوتاه در فضای 
محدود یک خانه و با یک پرســوناژ به خوبی 
این موقعیت احساســی را برای مخاطبان به 

تصویر درآورده است.

مدیر مدرسه؛ این یک تابو نیست!
یکی از ژانرهایــی که ســینماگران ایرانی 
معمــولا در مواجهــه با آن دســت به عصا 
حرکــت می کننــد و برخی حتــی عطای 
ورود به آن را به لقایش بخشــیده اند »فیلم 
سیاسی«  اســت. اما این ژانر هم نماینده ای 
خبرســاز در جشــنواره چهلم فیلم کوتاه 

تهران داشت. 
»مدیر مدرســه« به کارگردانــی میکائیل 
دیانی را می توان اولین واکنش ســینمای 
ایران به حوادث و التهابات ســال گذشــته 
و جریــان »زن زندگی آزادی« دانســت. 
فیلمی که از ماجــرای فعالیت های میدانی 
چند نوجــوان آغــاز می شــود و در ادامه 
واکنش مســئولان به رفتار هیجانی آن ها را 

آسیب شناسی می کند.

جاذبه غیرنیوتونی؛ هیس، فریاد نزنید!
ورود فیلمســازان بــه ســوژه های ملتهب 
به ویژه با محوریت ســواد جنسی نوجوانان، 
از آن اتفاقات ویژه ای اســت کــه باید رقم 
خوردن آن حتی در قالب یک فیلم کوتاه را 

هم مغتنم بدانیم. 
فیلم کوتــاه »جاذبه غیرنیوتونــی« دقیقا 
همیــن جایــگاه را در ترکیــب فیلم های 
جشــنواره چهلم داشــت. علیرضا صادقی 
دست روی ســوژه ای متفاوت گذاشته و در 
داســتان این فیلم کوتاه به ماجرای دو پسر 
نوجوان می پردازد که یک تماس نامتعارف 
میان شــان در کلاس درس، تبدیل به یک 
بحران برای مدرســه می شود. حسن اصلی 
فیلم هم روایت بافاصلــه این بحران و حفظ 
حریم های اخلاقی و عرفــی برای پرداختن 

به چنین سوژه ای است.

گربه ماهی؛ لطفا مزاحم نشوید!
فیلم کوتاه »گربه ماهی«  یکی از تجربه های 
شــیرین در ترکیب فیلم های جشنواره بود. 
فیلمی که لحنی فانتزی و در مواردی حتی 
کمدی دارد اما به چالشی جدی می پردازد. 
داســتان فیلــم دربــاره دختر وسواســی 
جوانی اســت که به خانه تازه ای رفته است 
و حالا متوجه می شــود در همسایگی اش، 
همســایه ای به شــدت بی ملاحظه زندگی 
می کند که به شــدت آرامش او را در معرض 
تهدیــد قــرار داده اســت. توفیــق اصلی 
امیرحســین مهماندوســت در کارگردانی 
این فیلم رســیدن به لحتی جدی در عین 
شــوخ طبعی است که تماشــای اثر را برای 

مخاطب لذتبخش کرده است.

منصور ضابطیان مجــری، برنامه ســاز و روزنامه نگار 
ســینمایی معتقد است اهمیت ســینمای مستند در 
بعضی از کشورها بیشتر از اهمیت مستند در سینمای 

ما است.
منصور ضابطیان مجــری، برنامه ســاز و روزنامه نگار 
ســینمایی درباره دغدغه اش در عرصه برنامه سازی در 
حوزه مســتند گفت: من در درجه اول یک روزنامه نگار 
هســتم و چه زمانی که در فضای مطبوعات مشــغول 
فعالیت بودم و چــه الان که در رســانه های دیگر کار 
می کنم، همواره بخش عمده ای از کارم مســتند بوده 
است. بســیاری از برنامه هایی که در تولیدشان نقش 

داشته ام هم بخش های مستند داشته اند. به 
دلیل اینکه همیشــه برایم اهمیت داشته که 
مستند را به خانه های مردم بیاورم تا بتوانند 
با استناد درست به مسائل مختلف نگاه کرده 
و درباره آن فکر کنند. بنابراین طبیعی است 
که این علاقه منــدی در من وجــود دارد و 
همیشــه در برنامه هایم هم بوده است. حتی 

کتاب ها و پادکســت هایی که می ســازم، همگی یک 
جنبه مستندنگارانه دارند.

ضابطیان در مورد مهجور واقع شدن سینمای مستند 
در عرصه تبلیغات ادامه داد: ایــن اتفاق فقط مربوط به 

ایران نیســت و در همه جای دنیا ســینمای 
داســتانی مخاطب عام تری دارد. طبیعتاً به 
دلیل اینکه ســینمای داســتانی از حواشی 
بیشتری برخوردار اســت و جنبه سرگرمی 
دارد، آنچه کــه پیرامون یک قصــه یا فیلم 
سینمایی اتفاق می افتد، خیلی بیشتر از آن 
چیزی اســت که در اطراف یک فیلم مستند 
رخ می دهد. بنابراین این موضوع فقط مربوط به سینما 

یا فرهنگ ما نیست.
نویسنده کتاب »بی  زمســتان« توضیح داد: به همین 
دلیل با شدت و ضعفی، اهمیت ســینمای مستند در 

بعضی از کشورها بیشتر از اهمیت مستند در سینمای 
ما است. اما این یک قاعده کلی اســت که مردم عمدتاً 
به سینمای داستانی بیشــتر از سینمای مستند، تعلق 

خاطر پیدا می کنند.
وی یادآور شــد: طبیعتاً اگر آگاهی رســانی بیشتری 
در حوزه سینمای مســتند در ایران و یا در کشورهای 
دیگر اتفاق بیفتد، مثل هــر محصول دیگری مخاطب 
بیشــتری جذب می کند. اما در مقام مقایسه اگر بخش 
میانی جامعه را در نظر بگیریم و از بخش خاص پســند 
جامعه صرف نظر کنیم، همه جوامع، سینمای داستانی 

را بیشتر از سینمای مستند دنبال می کنند.

چهره

مهجوریت سینمای مستند فقط مختص ایران نیست

جلیل اکبری صحت:

کار در سینما سخت شده است
فریبرز دارایی  جلیــل اکبری صحت که 
تجربه تهیه کنندگی در عرصه ســینما را در 
کارنامه کاری خود دارد، از حضور در عرصه 

تئاتر با تولید ۲ نمایش متفاوت خبر داد.
جلیــل اکبری صحت تهیه کننده ســینما 
دربــاره دلایــل ورود خــود بــه عرصــه 
تهیه کنندگــی تئاتــر و تولیــد ۲ نمایش 
»اسفرود بی دُم« و »عشــق« برای اجرا در 
پردیس تئاتر شــهرزاد، گفت: در درجه اول 
اینکه ما آدم های فرهنگی با سبقه نمایشی 
چه در تئاتر و چه در ســینما، باید کار کنیم 
و این واقعیت اســت. دلیل دوم این بود که 
اطرافیان و دوســتان چندین بار پیشنهاد 
تهیه کنندگی تئاتر را مطرح کردند و من به 
این موضوع فکر می کردم. سخت شدن کار 
در حوزه ســینما نیز در این تصمیم گیری 
من تأثیرگذار بــود. فضای تئاتری از جهاتی 

خالص تر از سینما است.
وی ادامه داد: متن خوبی با عنوان »اسفرود 
بی دُم« از پویا سعیدی که پیش تر به همراه 
دوست خود نمایشنامه موفق »لانچر ۵« را 
نوشته بود، خواندم و آن را بسیار پسندیدم. 
با پویا ســعیدی صحبت کردیم و قرار شــد 
فرشید روشــنی کارگردانی کار را عهده دار 

شود.
اکبری صحــت یادآور شــد: البتــه در کار 
تئاتر عناوین مهم نیســت و همه با هم کار 

می کنند تــا اثری خــوب و باکیفیت آماده 
اجرا شــود. در نمایش »اســفرود بی دم« 
بازیگران خوب تئاتر و سینما، میثم عبدی، 
شــهروز دل افکار، حامد محمودی، محمد 
اســلامی، ایرج تدین، هانیه رادمهر، صفورا 

خوش طینت، پگاه سعیدی حضور دارند.
وی اظهار کرد: وقتی شــروع بــه انجام کار 
کردیم، تلاش شد تا »اسفرود بی دُم« شکلی 
مدرن داشته باشد و گروه کارگردانی به نحو 
احســن این کار را انجــام داد. مجموعه ای 
حرفه ای از سینما و تئاتر در کنارمان بودند 
و کمــک کردند تــا کار به شــکل خوبی به 
سرانجام برسد و امیدوارم مخاطب از دیدن 

این اثر لذت ببرد.
تهیه کننــده »اســفرود بــی دُم« درباره 
هزینه های تولید ایــن نمایش، توضیح داد: 
مدل کار به گونه ای اســت که هــم امکان 
کم هزینه بودن و هم پرهزینه  بودن را دارد. 
من طبق روال همیشــگی ام در سینما، کار 
را با هزینه متوســط تدارک دیدم. بخشــی 
از نمایش ما از دیجیتــال آرت بهره برده که 
البته بخش پرهزینه ای است. معتقدم تولید 
یک تئاتــر به انــدازه یک فیلم ســینمایی 

کم هزینه، هزینه دارد.
اکبری صحت تأکید کــرد: تئاتر خصوصی 
به سینما شبیه اســت و همان مشکلاتی 
که در اکران سینما وجود دارد، این جا هم 

در شــکل تولید و اجرای یک اثر نمایشی 
هست. در تئاتر تعداد روزهایی که اعضای 
گروه در کنــار هم هســتند و کار را تولید 
می کنند بیشتر است و همین باعث ایجاد 
حســی دوســتانه بین اعضا می شود و در 
شــکل گیری یک تولید خــوب تاثیرگذار 
اســت. هدف ما تولید تئاتــری با کیفیت 
است که شبیه خودش باشد نه شبیه هیچ 
تئاتر دیگری و مخاطب با دیدنش متوجه 
شــود که گروه به صورت شبانه روزی پای 
این کار بوده اســت. »اسفرود بی دُم« تئاتر 

خالص است.
وی درباره دیگر تئاتری که تهیه کنندگی آن 
را بر عهده دارد، گفت: تهیه کنندگی نمایش 
»عشق« به نویســندگی محمد رحمانیان و 
کارگردانی حسین مسافرآستانه را بر عهده 
دارم که این نمایش هم همزما با »اســفرود 
بی دُم« در پردیس تئاتر شهرزاد روی صحنه 
می رود. ایــن نمایش درباره دیدار شــمس 
و مولانا اســت و با شــکل به روزشــده ای با 
اســتفاده از عناصر صحنه ای دیجیتال اجرا 
می شود و مخاطب تجربه جدیدی در سالن 

تئاتر خواهد داشت.
وی دربــاره دلایل انتخــاب تهیه کنندگی 
نمایش »عشــق«، توضیح داد: دلیل اصلی 
انتخاب این کار، رفاقتی بود کــه از قدیم با 
حسین مسافرآستانه داشــتم. دلیل دیگر، 

علاقه ام به تئاتر موســیقایی است و نمایش 
»عشــق« چنین اثری اســت. دوران کرونا 
باعث شــد تئاتر موســیقایی کمتر و حتی 
دیده نشــود که امیدوارم نمایش »عشق« 
شروع مجددی برای تولید و اجرای این آثار 

باشد.
اکبری صحت در ادامه سخنان خود، تاکید 
کرد: در هر ۲ نمایــش خواننده ای را معرفی 
می کنیم که مجید عبدالهی از شــاگردان 
زنده یاد محمد نوری در »اسفرود بی دُم« و 

کوروش ایرانمهر در نمایش »عشق« این ۲ 
خواننده جوان هستند.

این فعال عرصه سینما و تئاتر، تصریح کرد: 
تئاتر یک هنر اشــتراکی با مخاطب است و 
اگر مخاطب پــای تئاتر باشــد، تئاتر ادامه 
حیات می دهد. اگر مخاطب کاری را دوست 
نداشته باشــد، آن کار از بین می رود. تلاش 
کردیــم ۲ تئاتر بــا کیفیت تولیــد کنیم تا 
مخاطب آن ها را دوســت داشته باشد و پای 

کار بایستد.
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دیدگاه

میدان

ایمان گــودرزی  در چند هفتــه اخیر 
تیمهای لیگ برتــری به شــدت علیه هم 

موضع گیری داشته اند.
 لیگ بیســت و دوم ایران یکــی از پر بیانیه 
ترین لیگ های تاریخ فوتبــال ایران بود. با 
شروع لیگ بیست و سوم و تذکر فدراسیون 
فوتبال قرار شــد که تیم ها کمــی در این 
زمینه مراعــات کنند. شــروع فصل به نظر 
همه چیــز آرام می آمــد اما قانون ســقف 
قرارداد هــا و مجازات هایی کــه برای عدم 
رعایت آن وضع شد مثل آتش زیر خاکستر 
عمل کرد. پس از بســته شــدن پنجره نقل 
و انتقالات تیم های بزرگ بــه دنبال مو در 
بشقاب غذای یکدیگر می گشــتند. خرید 
بازیکنان بــزرگ با دســتمزدهای عجیب 
باعث شد که دو تیم استقلال و پرسپولیس 
شــروع فصل را با اتحاد برای مجازات کردن 
زردپوشان آغاز کنند و همین مساله انتشار 
بیانیه ســرخابی ها را ضد هــم کاهش داد. 
پس از محرومیت سپاهان اما داستان کاملا 
عوض شــد و جرقه اختلافات با پاره کردن 
عهد نامه توسط خطیر مدیر عامل استقلال 
در مصاحبــه  تلوزیونی زده شــد. خطیر در 
تلوزیون در مورد سنگ اندازی پرسپولیسی 
هــا و همچنین تبعیــض بین دو باشــگاه 
صحبت کرد. هنوز حــرف های خطیر تمام 
نشده بود که کادر رســانه ای پرسپولیس با 

انتشار بیانیه ای بازی بیانیه ها را آغاز کرد.

تفاوت ما با خودتان را نمی دانید؟!
بیانیه طولانی پرسپولیس، بیشتر دفاعیه این 
باشگاه از عملکرد خود در سال های گذشته و 
تفاوت آن ها با اســتقلال، در این زمینه است: 
»باشگاه پرسپولیس طی ســال های اخیر با 
برنامه مدونی که در پیش گرفته اســت، طبق 
قوانین و مقررات وضع شــده از سوی وزارت 
ورزش و جوانان و ســازمان خصوصی سازی، 
همکاری های لازم را داشــته و تمام تعهدات 
خــود را در قبــال قراردادهای منعقد شــده 
در زمینه حامیان مالی انجام داده اســت و از 
ســویی مطابق بودجه در نظر گرفته شــده، 
از داشــته های خود اســتفاده کرده اســت. 
ضمن اینکه برای اخذ مجوز حرفه ای ســازی 
و حضــور در لیــگ قهرمانان آســیا به جای 
هزینه ســازی و برداشــت های غیراصولی، با 
همکاری و هماهنگــی هیئت مدیره و اعضای 
تیم فوتبــال، در مقطعی به جــای پرداخت 
مبالغ قراردادهــای بازیکنــان و کادر فنی، 
بدهی ها و موانع موجود در مســیر حضور در 
لیگ قهرمانان را مرتفع ســاخته اســت. این 
چه استدلال اشــتباهی اســت که در پیش 
گرفته اید؟ چه برنامه و راهــکاری برای برون 
رفت از این شرایط داشــته و دارید که به جای 
فعالیت در این عرصه هــای موجود، این و آن 
را مقصر قلمداد می کنید؟ اگر از این شــرایط 
خبر نداشــته اید و مدیریت را قبول کرده اید، 
کلًا اشــتباه کرده و اشــتباهی آمده اید و اگر 
خبر داشــتید و برنامه ای نداشــتید، باز هم 
اشتباهی آمده اید. پاســخ به هواداران مطلع 
و منطقی، مقصر نمودن این و آن نیســت. در 
بخش دیگری از صحبت ها و ادعای مدیرعامل 
اســتقلال آمده اســت که چه فرقی بین دو 
باشگاه اســت؟! آیا واقعاً نمی دانید بین تیمی 
که چندین عنوان قهرمانــی و نایب قهرمانی 
آســیا و قهرمانی ســه جام در یــک فصل در 
کارنامــه دارد و یک تیم با ادعــای خودتان با 
هزینه کرد ۸۰۰ میلیارد تومانی و عدم کسب 

عنوان قهرمانی، چه فرقی وجود دارد؟!«

خاطرات استقلال آرزوی پرسپولیس
با شــروع بیانیه بــازی ها اســتقلال نیز 
چشــمش را روی عهد ضد سپاهانی بست 
و بلافاصله در بیانیه ای، جواب پرسپولیس 
را داد. بیانیــه اســتقلال، خلاصه تر بود و 
آن ها بدون توضیح اضافی، مستقیم سراغ 
کری خوانی برای رقیب رفتند: »باشــگاه 
استقلال به این دلیل که با گذشت نزدیک 
به سه ساعت از انتشــار بیانیه غیرحرفه ای 
و غیراخلاقی باشــگاه پرســپولیس، هنوز 
هیچ واکنشــی ارکان قضایی فدراســیون 
به این باشگاه نشــان نداده اند، جهت تنویر 
افکار عمومی اقدام انتشار این جوابیه کرده 

است. 
باور اینکه بازیکنان تیم فوتبال پرسپولیس 
تنها به عشــق پیراهــن این تیم قــرارداد 
می بندند، شــاید بــرای برخی هــواداران 
محترم این تیــم قابل قبول باشــد ولی ما 
یادمان نرفته دروازه بانشان به عشق پیراهن 
پرسپولیس، پاشنه در باشــگاه استقلال را 
کنده بود. این هم جالب اســت که هروقت 
بحث اعتراض به تبعیض می شــود، صدای 
این باشگاه شنیده می شود. اینکه در بیانیه 
گفته شــده فــرق دو باشــگاه در قهرمانی 
ســال های اخیر اســت و مســائلی از این 
دســت، هم در نوع خود جالب است. چون 
علاقه مندان به فوتبال، به خوبی به یاد دارند 
ویترین کدام باشــگاه قبلا محل نگهداری 
بطری آب معدنی و گلدان بــود. البته که ما 
شبیه هم نیســتیم. به هزار و یک دلیل که 

برای ما باعث افتخار است. 
صد البته آن که باید حسرت جام را بخورد، 
کســان دیگری هســتند که شــعارهای 
اســتادیومی افتخار در آســیا، برای آن ها 
شاید ابدی باشد. آسیا به یاد دارد؛ جام هایی 
که بــرای اســتقلال خاطره اســت، برای 
پرسپولیس آرزوست! نکته پایانی هم اینکه 
شما راست می گویید و ما بهانه گیر هستیم. 
چون ما بودیم که سال گذشته می گفتیم تا 

ما هستیم، خبری از جام نخواهد بود.«
با شــروع فیفادی تب و تاب بیانیه ها کمی 
فروکش کرد اما پس از کســر یک امتیاز از 
پرســپولیس بار دیگر دو دشمن قدیمی یاد 
یکدیگر افتادند. بعد از ثبت قرارداد گوستاوو 
و همچنین کاهش قرارداد جــواد نکونام و 
از همه مهم تر قراردادهــای عجیب مهدی 
و حامدی فر پرسپولیســی ها از هر فرصتی 

برای صحبت در این مورد کوتاهی نکردند.

هر چند بار بخواهیم قرارداد کاهش 
می دهیم

البته شــروع این جنگ توســط خانی عضو 
هیئت مدیره استقلال شروع شد، جایی که 
او گفت: »وقتی مربی ما لطف می کند و رقم 
قراردادش را به خاطر رعایت ســقف بودجه 
کاهــش می دهد، می گویند مگر می شــود 
یک مربی دو بار قــراردادش را کاهش دهد. 
بله، چرا نشود؟! همان طور که می  شود یک 
مربی به خاطر آپشــن قراردادش قهر کند، 
می شــود یک مربی هم دو بــار قراردادش 
را کاهش دهــد.« البته کــه صحبت های 
خانی نیز خود یــک محرک و عامل تحریک 
کننده داشــت که آن نیز اســتوری هایی 
اســت که مدیر روابط عمومی و مدیررسانه 
ای پرســپولیس از زمان ثبت قرارداد بلانکو 
در صفحات شــخصی خود منتشر کردند. 
هم مصطفی لشــکری و هم علیرضا اشرف 
اســتوری های پرتعدادی را منتشر کرده و 
خواســتار ورود نهاد نظاتی به قراردادهای 

بازیکنان و کادرفنی استقلال بودند.

مراقب حرف زدنتان باشید
بعد از صحبت های خانی یحیی گل محمدی 
در مصاحبه مطبوعاتــی بعد از بازی با ملوان 
گفت:» یک مقدار جایگاه افــراد در فوتبال 
عوض شــده و شــاید بزرگ تــر از دهنش 
صحبت کرده و بداند چه می گوید و به عنوان 
یک ســخنگو یا نمی دانم چه کاره است در 
اســتقلال، باید بفهمد و بداند در مورد تیم 
بزرگ پرســپولیس و آدم هایی که اینجا کار 
می کنند، محترمانه صحبت کند. دفعه بعد 
یک جور دیگــر باید جوابــش را بدهم. باید 
دنبــال کار خودش باشــد. نمی خواهم یک 
چیز بگویم و بعداً پشیمان شوم؛ ولی مراقب 
حرف زدنش باشد.« علی نعمتی نیز با کنایه 
به رقم قرارداد سعید مهری گفته بود:»شما 
باور مــی کنید کــه قــرارداد ۱۶۰ میلیون 

تومانی در آنجا وجود داشته باشد؟
 همیشــه فرار رو به جلو می کنند و هجمه را 
سمت تیم ما می آورند و این کار بی احترامی 
است.« افشــین پیروانی نیز دیگر شخصی 
اســت که در این زمینه به صحبت پرداخت 
و گفت: »ایــن روزها هر کســی می خواهد 
دیده شود، درباره تیم پرسپولیس صحبت 
می کنــد. یادتان باشــد به پرســپولیس 
احترام بگذارید. باید به کادر پرســپولیس 
احترام بگذارید. باید بــه اتفاقایی که برای 

پرسپولیس رقم می خورد، احترام بگذارید. 
دفعه آخرتان باشد.«

باز هم می خواستید با اشتباه 
داوری ببرید؟

باشگاه اســتقلال نســبت به صحبت های 
مطرح شده پس از بازی ملوان و پرسپولیس 
بیانیه ای را منتشر کرد که به شرح زیر است:

»ظاهــرا در این فوتبال، اگر ســکوت کنید 
تصور می کنند بی زبان و بی دفاع هســتید 
و نمی توانیــد در مقام دفاع و پاســخگویی 
مقابل اظهارات بعضا بیهوده و فاقد وجاهت 
قانونی حاضر شــوید. گویا دلیل تســاوی 
تیم پرســپولیس مقابل ملوان، اســتقلال 
بوده، چرا که تعــدادی از اعضای این تیم به 
طور هماهنگ و برنامه ریزی شــده، به جای 
توضیح فنی درباره دلایل توقف شــان، پای 
استقلال و مســئولانش را وسط کشیده اند. 
بدون شک، اگر اشــتباه داوری دیگری در 
این مسابقه به نفع پرســپولیس رخ می داد 
و برنده می شــدند، مثل همان سه هفته ای 
که با اشــتباهات داوری بردند و باخت را با 
گل آفساید به مســاوی تبدیل کردند، هیچ 
نمی گفتند و این بار هــم در کمال آرامش 
و به دور از دوربین هــا و میکروفون ها، آرام 
و بی صدا محو می شــوند و به خانه هایشان 
بازمی گشــتند. پرسپولیســی ها در حالی 
این سناریوی منســوخ و نخ نما را نوشته اند 
که در روزهای گذشــته بارها و بارها درباره 
اســتقلال، با پست و اســتوری و مصاحبه، 
خودنمایی کرده اند. آیا ایــن صحبت ها به 
ادعای سرمربی پرسپولیس با آن ادبیات که 
»گنده تر از دهان شان حرف زده اند« درباره 
همین دخالت هــا و اظهارات بیجــا و غیر 
قانونی سه عضو این باشگاه درباره استقلال 
و موضوعاتــش، صدق نمی کــرد؟ افرادی 
که البته برای هواداران اســتقلال شناخته 
شده اند چون تنها وظیفه شان انتشار رشته 
استوری های سفارشــی در فضای مجازی 
اســت و اختیــاری از خود ندارنــد! چطور 
اســت که معاون ارتباطات باشگاه استقلال 
چندی پیش به دلیل پاسخگویی منطقی و 
خیلی آرام، ســه ماه محروم می شود اما این 
رشته اســتوری های پر از اتهام و تشویش 
اذهان عمومی و نشــر اکاذیب با استاندارد 
دوگانه روبرو می شــود؟ باشــگاه استقلال 
برای دفــاع از حق و حقوق تیمــش، از این 
پس ســکوت نخواهد کرد و اگر قرار اســت 

هر فردی به خود اجــازه دخالت در موضوع 
کاهش رقم قراردادها یــا عدد و رقم قرارداد 
اســتقلالی ها دهد، در مقام پاســخگویی 
برمی آیــد و واقعیت هایــی را برملا می کند 
که باب میل شان نیســت. از کسانی هم که 
در روزهای گذشــته اتهاماتی بی اساس را 
متوجه باشگاه اســتقلال کرده اند، شکایت 

خواهد کرد.«

اوج درگیری ها با کلیدواژه »بیخودی«!
درگیــری هــای دو باشــگاه اســقلال و 
پرســپولیس در هفته نهم بــه اوج خودش 
رســید و نکونام و گل محمدی کاملا علنی 
از خجالت هم درآمدند. یحیی گل محمدی 
که به شــدت از اتفاقات اخیــر ناراحت بود 
پیش از دیدار این هفته با نفت آبادان پاسخ 
رقیب را داد. استفاده سرمربی پرسپولیس از 
کلماتی چون آدم هــای بیخودی و هر کس 
و ناکس اصلا بــه مذاق تیــم رقیب خوش 
نیامد و همــان موقع قابل پیــش بینی بود 
که حرف های یحیی با پاســخ نکونام همراه 
خواهد شد.سرمربی استقلال البته پیش از 
بازی با شمس اذر در این خصوص صحبتی 
نکرد و حتی در نشســت خبری حاضر نشد.
با این نکونــام پس از بازی پاســخ تندی به 
گل محمــدی داد تا جنگ دو ســرمربی به 
اوج خود برســد. در ادامه هم یحیی پس از 
تســاوی با نفت دوباره علیه نکونام حرف زد 
تا دو همبازی قدیمــی کاملا مقابل هم قرار 
بگیرند.این موضوع البته مختص استقلال و 
پرسپولیس نمی شود و دیگر تیم های لیگ 
هم به بهانه های مختلف و پــس از بازی ها 
علیه هم بیانیه صادر کــرده اند تا از جنجال 

ها عقب نمانند.

بس کنید!
بیایید آدرس غلط بــه هواداران تان ندهید.

گوش فوتبالی شــهر از داور و وزیر و وکیل 
و خدم و حشم پر اســت. اصلًا نمی خواهیم 
مصداقی حــرف بزنیم اما چرا تــا وقتی که 
پیروز هســتید قهرمانی رقیب پاک است و 

همه داوران بهترین قاضیان جهان؟
کاری به جوســازی های موجود در فضای 
مجازی نداریم )که خیلی هــا هم در همان 
فضای مجازی خیلی از نــکات را می دانند( 
اما هوادار واقعی اســتقلال، هــوادار واقعی 
پرسپولیس و هوادار واقعی هر تیمی؛ آنهایی 
که برد و باخت های تیم برای شان از نان شب 
واجب تر است بهانه را قبول نمی کنند. آنها 
پس از هر بازی منتظر توضیحات فنی شما 
به دلیل از دســت دادن امتیازهای حساس 
هســتند. واقعاً دیگــر نخ نما شــده بازی با 
القابی مثل تیم حکومتی، داور، سایت های 

شرط بندی و از همه مهم تر بیانیه نویسی.
بیایید؛ بیاییــد تمام کنید ایــن بازی های 
بچگانــه را. بیایید پس از هر بــازی به جای 
اینکه داوران را ســینه دیوار قرار بدهید، به 
دســتکاری قراردادهای حریف گیر بدهید 
و یا قهر کردن های آقای سرمربی را اسباب 
تمســخر قرار بدهید، از نتایجی که گرفته 
یا نگرفته اید حــرف بزنید. از اســتقلال، از 
پرســپولیس و از ناکامی هــا در بازی های 
بــزرگ. حرف هایی که منطق پشت  شــان 
باشــد و فاصله شــان تا هیجان زیاد! بیایید 
تمــام کنید این جوســازی های مســموم 
را و دلایلــی فراتــر از احساســات بــرای 
شکســت های تان داشته باشــید. بیایید به 

فوتبال کمک کنید.

مدیرعامل باشــگاه پرســپولیس گفــت: یحیی گل 
محمدی بهترین ســرمربی حال حاضــر فوتبال ایران 
است.رضا درویش پس از تســاوی دو - دو پرسپولیس 
مقابل صنعت نفت آبادان در هفته نهم لیگ بیســت و 
ســوم گفت: متأســفانه یک بازی را که فکر می کردیم 

امتیازش در دسترس است را مساوی کردیم. شاید هم 
بازیکنان تیم اواخر بازی حریف را دســتکم گرفتند و از 

این جهت امتیاز مسلم را از دست دادند. 
فکــر می کردیــم برنده ایم و بــازی را رهــا کردیم که 
متأســفانه در یک ضد حملــه گل خوردیم.مدیرعامل 

باشگاه پرسپولیس درباره حاشــیه های به وجود آمده 
دربــاره تغذیه بازیکنــان پس از تمریــن تصریح کرد: 
متأسفانه این خبرها حاشیه اســت. ضروری و وظیفه 
نیســت که باشــگاه متعهد باشــد و ناهــار بدهد. اگر 
بازیکنان ســیب زمینی و تخم مــرغ بخورند چیز بدی 

نیست و بیشتر این حرف ها برای فضای مجازی بود.
درویش در خصــوص نتایج پرســپولیس و صحبت از 
عملکرد یحیــی گل محمدی گفــت: او بهترین مربی 
ایران است. همگی تلاش می کنیم تا نتایج قابل قبولی 

بگیریم.

پرسپولیس
یحیی گل محمدی بهترین مربی ایران است

روزهای سختی در پیش داریم

موفقیت ایران برایم مهم است
خریدار  بهترین بازیکن ســال آســیا با 
تاکید بر این کــه موفقیت تیــم ملی ایران 
برایش از همه چیز مهمتر اســت، گفت: از 
جایزه ای که گرفتم بسیار خوشحالم اما آن 

را متعلق به همه بازیکنان تیم ملی می دانم.
 مراســم بهترین های ســال کنفدراسیون 
فوتبال آســیا )AFC( در دوحه قطر برگزار 
شــد و مهدی طارمــی در بخــش بهترین 
لژیونر، امیــن حزباوی در بخــش بهترین 
بازیکن جوان، مسلم اولادقباد و سعید احمد 
عباســی در بخش بهترین بازیکن فوتسال، 
نامزد جوایز امســال بودند که تنها مســلم 
اولادقباد موفق شــد جایزه بهترین بازیکن 

سال فوتسال آسیا را از آن خود کند.
اولادقباد که یکــی از لژیونرهای فوتســال 
ایران اســت و در تیــم پالما اســپانیا بازی 
می کند در گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد 

کســب عنوان بهترین بازیکن ســال آسیا و 
شــرایطش در تیم باشــگاهی اش صحبت 
کرد.بازیکــن تیم ملی فوتســال ایــران در 
خصوص انتخاب به عنــوان بهترین بازیکن 
ســال AFC گفت: حس خیلی خوبی دارم 
که توانستم این عنوان مهم را از آن خود کنم 
و از این بابت خیلی خوشــحالم، اما به نتایج 
فردی توجه زیادی نمی کنم و بیشتر به دنبال 
نتیجه گیری در مســابقات ملی و باشگاهی 
هستم. در جایزه ای که گرفتم تمام بازیکنان 
تیم ملی نقش داشــتند و فقط متعلق به من 
نیســت و امیدوارم تیم ملی با این بازیکنان 
همیشه بدرخشــد و در جام ملت های آسیا و 

جام جهانی نتایج خوبی کسب کند.
اولادقبــاد کــه در ماه هــای گذشــته بــا 
مصدومیــت مواجه بــود، دربــاره آخرین 
وضعیت خود گفت: خدا را شــکر در شرایط 

خوبی قرار دارم و با رفع شــدن مصدومیتم، 
ریکاوری مناسبی داشتم و به شرایط ایده آل 
رســیده ام. چه در تیم ملی و چه در تیم پالما 
اسپانیا دیدارهای ســختی را داریم و با تمام 
توانم ســعی خواهم کرد هم برای ایران و هم 

برای پالما بهترین عملکردم را داشته باشم.

پالما شرایط خوبی در اسپانیا دارد
لژیونــر فوتســال ایــران در رابطــه با تیم 
باشــگاهی خــود تصریــح کــرد: پالما در 
رقابت هــای، لیگ اســپانیا، چمپیونزلیگ 
اروپا، کوپا دل ری و جام باشگاه های جهان 
حضور دارد و بازی های ســختی را در پیش 
داریــم. اکنون در رده ســوم جــدول لیگ 
فوتسال اســپانیا قرار داریم و در بازی رفت 
هم توانســتیم بارســلونا را شکست دهیم. 
شــرایط به نســبت خوبی داریم. ما ســال 

گذشته توانستیم در چمپیونزلیگ قهرمان 
اروپا شویم و نخستین جام تاریخ این باشگاه 
را به دست آوریم که بســیار برای مدیران و 

مسئولان پالما ارزشمند بود.

شمسایی نگاه ویژه ای به بازیکنان 
جوان دارد

اولادقبــاد در ارتبــاط با شــرایط تیم ملی 
فوتسال خاطر نشــان کرد: همیشه بهترین 
بازیکنان به تیــم ملی دعوت می شــوند و 
وحید شمسایی )سرمربی تیم ملی فوتسال( 
نگاه ویــژه ای بــه بازیکنان جــوان دارد و 
میانگین ســنی تیم ملی بسیار پایین است. 
این موضوع باعث شــده تا بازیکنان جوان 
انگیزه بســیار خوبی برای دعوت به اردوی 

تیم ملی داشته باشند. 
شمســایی اسطوره فوتسال آســیا و جهان 

اســت و کارکردن بــا او هم باعــث افتخار 
بوده و هم بسیار سخت اســت.او ادامه داد: 
شمسایی حتی در بازی های دوستانه هم 
دوســت دارد که تیم ملی گل های زیادی 
بزند و پیروز شــود، همین باعث شــده تا 
کار ما در تیم ملی ســخت شــود و از همه 
بازیکنــان توقع دارد تا بهتریــن عملکرد 
خود را در هر بازی داشــته باشــند و تیم 
ملی بتوانــد بهترین نتایــج را برای مردم 

ایران به ارمغان بیاورد.

خسته از بیانیه نویسی ها
تمام کنید این نمایش عوام فریب را

مرتضی رضایی  آرزو به دل ماندیم که یک روز، ســرمربی استقلال، 
پرسپولیس، حتی خیلی از تیم های شهرســتانی وقتی می بازند، وقتی 
آچمز می شوند و تیم شــان صدر جدول را از دست می دهد، بزند تخت 
سینه خودش، ســرش را بالا بگیرد و با صدای رســا بگوید: »مقصر این 

ناکامی منم.«
مردیم اما ندیدیم که در همه جار و جنجال هایی که به راه می اندازند، در 
میان همه هیاهوهای کنار زمین یک بار غر نزنند و از دلایل فنی ناکامی 
برای هواداران شان بگویند؟ نمی شود تا وقتی که تیم دارد می برد و همه 
چیز بر وفق مراد اســت و ایام به کام؛ تفکرات تاکتیکی آقایان سرمربی 

نقش اصلی را داشته است! اما روزی که تیم نتیجه نمی گیرد...
بیایید آدرس غلط به هواداران تان ندهید.گوش فوتبالی شــهر از داور و 
وزیر و وکیل و خدم و حشم پر اســت. اصلًا نمی خواهم مصداقی حرف 
بزنم اما چرا تا وقتی که پیروز هســتید قهرمانی رقیب پاک است و همه 

داوران بهترین قاضیان جهان؟
کاری به جوســازی های موجود در فضای مجازی نــدارم )که خیلی ها 
هم در همان فضای مجازی خیلی از نکات را می دانند( اما هوادار واقعی 
استقلال، هوادار واقعی پرسپولیس و هوادار واقعی هر تیمی؛ آنهایی که 
برد و باخت های تیم برای شان از نان شــب واجب تر است بهانه را قبول 
نمی کنند. آنها پس از هر بازی منتظر توضیحات فنی شــما به دلیل از 
دست دادن امتیازهای حساس هســتند. واقعاً دیگر نخ نما شده بازی با 
القابی مثل تیم حکومتی، داور، سایت های شرط بندی و از همه مهم تر 

بیانیه نویسی.
آقایان پرسپولیســی، حرفی برای گفتن مقابل ملوان داشــتید؟ اصلًا 
از این گفتید که چرا دو حمله درســت و حســابی روی دروازه این تیم 
نداشــتید؟ به جایش تا دلتان بخواهــد در همه این چند ســال اخیر 
بهانه گرفته اید، بیانیه داده اید و انگشــت اتهام را به ســمت رقبا نشانه 
گرفته اید. استقلالی ها هم که انگار »کپی – پیســت« کرده اند از روی 
شــما. اینها را بگذاریم کنار، در لابه لای همه غرهایی که دارید می زنید 
و حس بد »حق خوری« از ســوی عوامل خارجــی را به خورد مخاطب 
می دهیــد اگر دوزار از قراردادتان کســر شــود که دیگر خــدا را بنده 

نیستید!
بیایید؛ بیایید تمام کنید ایــن بازی های بچگانــه را. بیایید پس از هر 
بازی به جای اینکه داوران را ســینه دیوار قرار بدهید، به دســتکاری 
قراردادهای حریف گیر بدهیــد و یا قهر کردن های آقای ســرمربی را 
اســباب تمســخر قرار بدهید، از نتایجی که گرفته یا نگرفته اید حرف 
بزنید. از اســتقلال، از پرســپولیس و از ناکامی ها در بازی های بزرگ. 
حرف هایی که منطق پشت  شــان باشد و فاصله شــان تا هیجان زیاد! 
بیایید تمــام کنید این جوســازی های مســموم را و دلایلــی فراتر از 
احساسات برای شکست های تان داشته باشید. بیایید به فوتبال کمک 

کنید.

با اعلام AFC؛
 سپاهان رسما بازنده دیدار با الاتحاد

 عربستان شد
با اعلام رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا، ســپاهان در مقابل الاتحاد 
عربســتان بازنده شــد.تیم های فوتبال ســپاهان و الاتحاد عربستان 
در حالی که بایــد در هفته دوم مرحله گروهی لیپ قهرمانان آســیا در 
ورزشــگاه نقش جهان به مصاف هم می رفتند اما بــه دلیل عدم حضور 
بازیکنان الاتحاد در داخل زمین بازی به دســتور ناظر مسابقه لغو و کار 

به کمیته انضباطی AFC کشیده شد.
پس از برگزاری جلســه انضباطی AFC، با اعلام رســمی این نهاد تیم 
سپاهان ســه بر صفر بازنده و علاوه بر آن این باشگاه محکوم به پرداخت 
۲۰۰ هزار دلار شــد. همچنین سپاهانی ها از انجام ســه دیدار خانگی 

بیرون از ورزشگاه نقش جهان محکوم شدند.

لازم به ذکر اســت که خبرگزاری مهر روز ۱۸ مهر در گزارشی با عنوان 
)بازخوانی پرونده ســپاهان - الاتحاد؛ جزئیات اتفاقاتی که در ورزشگاه 
نقش جهان رخ داد( به بررســی اتفاقات پشت پرده این بازی پرداخت و 
تاکید کرد که با توجه به شرایط تیم سپاهان به دلیل قصور در برگزاری 

این دیدار بازنده خواهد شد.
همچنین در ســایت AFC هم نتیجه این بازی ســه بر صفر به ســود 
الاتحاد تغییر کرد.در بیانیه سپاهان که شامل هفت بند است نکاتی ذکر 

شده است که طی آن تاکید شده است:
سپاهان به قوانین تعیین شده برای این مسابقات اصفهان بود.

سپاهان باید ۲۰۰ هزار دلار تا ۳۰ روز از اعلام رأی پرداخت کند.
پیش از این هشدار داده شده بود باید مجسمه و بنرهای ورزشگاه نقش 
جهان را حذف کند. بــرای تمام بازی های بعدی که قرار اســت در این 

رقابت ها برگزار شود باید رعایت شود.
اگر بار دیگــر چنین رفتاری پیش بیاید قطعا بــا تنبیه های جدی تری 

روبرو می شود.

یک پیشکسوت مطرح کرد
نکونام با سیاست حواشی استقلال را جمع کرد

پیشکسوت تیم های فوتبال اســتقلال و پرسپولیس با اشاره به حواشی 
دو تیم گفت: مدیران اگر واقعاً دلســوز تیم خود هســتند به حواشــی 
موجود پایان دهند.بهــزاد داداش زاده، در خصــوص عملکرد دو تیم 
استقلال تهران و پرسپولیس در فصل بیست وسوم اظهار داشت: فوتبال 
در ایران به این دو تیم ختم می شــود و بازیکنان با عرق و تعصب در این 
باشــگاه ها بازی می کنند. زمانی حال فوتبال خوب می شود که حال هر 
دو تیم پر طرفدار استقلال و پرسپولیس خوب باشد. مسئولان هم نباید 
این دو تیم را دســت کم بگیرند و در انتخاب هیأت مدیره این دو باشگاه 

باید بسیار دقت کنند.
وی در خصوص وضعیت اســتقلال و مشــکلاتی که ایــن تیم در چند 
وقت اخیر با آن دست و پنجه نرم کرده اســت، بیان کرد: پس از جدایی 
ســاپینتو مدیران باشگاه اســتقلال در انتخاب ســرمربی تیم تعلل به 
خرج دادند و ســردرگم بودند. انتخاب جواد نکونام بهترین گزینه برای 
استقلال بود. او ســابقه بازی در این تیم را دارد و با حاشیه های این تیم 
آشنا است، هر چند که در ابتدا از او اســتقبال خوبی نشد اما با توجه به 
تجربه ای که داشــت بسیار مسلط توانست حواشــی را از استقلال دور 
کند.داداش زاده در رابطه با استفاده از بازیکنان جوان در تیم استقلال 
گفت: نکونام نشان داده با بازیکنان گمنام موفق تر است و اگر بازیکنان 
با تجربه هم در تیم او حضور نداشــته باشــند می تواند نتایج خوبی را 
بگیرد. این عملکرد جــواد نکونام برعکس خیلی از مربیانی اســت که 

نمی توانند با بازیکنان جوان کاری را از پیش ببرند.



استان

ســنندج - فاطمــه ملایــی   مدیــرکل فرهنگ و ارشــاد 
اســامی کردســتان گفت: بــا عنایت بــه فعالیت مســتمر 
هنرمنــدان عرصــه موســیقی عرفانــی و دف نــوازی و بــا 
دســتور وزیر فرهنگ و ارشــاد، انجمن دف در استان راه 

اندازی شد.
 علی اصغر دریایی اظهار کرد: کردســتان خاســتگاه دف 
و مولودی خوانی هــای باشــکوه در وصف و نعــت پیامبر 
اعظــم )ص( و اهــل بیــت آن حضــرت اســت و همیــن 
اســتان  انجمــن دف در  راه انــدازی  زمینــه  خصیصــه 

کید وزیر فرهنگ را فراهم کرد کردستان با تا
وی افــزود: در فعالیت هــای فرهنگــی و هنــری اســتان 
جای انجمنی فعــال در عرصه موســیقی عرفانی به ویژه 
دف بســیار خالــی بود، همیــن امر موجب شــد از ســوی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد امتیاز راه انــدازی انجمن دف به 

این استان اعطاء شود.
دبیر شورای فرهنگ عمومی کردستان اضافه کرد: یکی 
از مصادیق شــهر خاق موســیقی ســنندج پرداختن به 
عرصه موســیقی عرفانی بوده اســت و در شــهر ســنندج 
هنرمنــدان عرصــه دف نــوازی و مداحــی در طول ســال 
دارای فعالیت های بســیار چشــمگیری بــوده و نیازمند 

انجمنی برای ساماندهی بودند.
انجمــن ملــی دف اشــاره  انــدازی  راه  بــه فرآینــد  وی 
کــرد و گفــت: مــا در ســطح اســتان بــرای همــه هنر هــا و 
فعالیت هــای فرهنگــی انجمن هــای فعالی داریــم که به 
عنوان بــازوان فرهنگی و هنــری در برگزاری جشــنواره ها 
کمــک  کل ارشــاد  و مراســمات و همایش هــا بــه اداره 
می کننــد و حــال در عرصــه دف نیــز صاحــب انجمــن 

شده ایم.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وکش آسفالت   اجرای بیش از ۲۷۷ کیلومتر ر
در محورهای مواصلاتی لرستان

خــرم آبــاد- فرزانــه هداونــد    مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده 
ای اســتان لرســتان گفت: طی هفت ماهه نخســت ســال جــاری ۲/۲۷۷ 
کیلومتر روکش آســفالت در راه های اصلی، فرعی و روســتایی اســتان اجرا 

شده است.
 مهندس مرتضی شــیروانی اظهار کرد: اقدامات مربوط به نگهداری راه ها 
ک خودروها در  با هدف ارتقای ایمنی سفرهای جاده ای و کاهش استها
سه بخش شامل لکه گیری و درزگیری، روکش آســفالت تقویتی و عملیات 

آسفالت حفاظتی رویه راه ها انجام می شود.
وی بابیان اینکه از ابتدای ســال تا پایــان مهر ماه، جمعــا ۲/۲۷۷ کیلومتر 
روکــش آســفالت در راه هــای انجــام شــده اســت افــزود: ۶۰/۱۲۷ کیلومتــر 
روکش آســفالت تقویتــی )ضخامت بیــش از ۳ســانتی متــری(  در راه های 

اصلی، فرعی و روستایی لرستان اجرا شده است.
 مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقل جاده ای اســتان لرســتان بیان کــرد: در 
این مــدت عملیــات لکــه گیــری هندســی در ســطح ۵۰/۴۱ کیلومتــر از راه 

های اصلی و شریانی استان صورت پذیرفته است.
 مهندس شــیروانی به نوع و میــزان روکش حفاظتی اجرا شــده اشــاره کرد 
و افــزود: جمعــا ۱۳۴.۱ کیلومتــر آســفالت حفاظتــی  در راه هــای اصلــی و 
شریانی اجرا شــده اســت که  ۴۵.۵۰ کیلومتر به صورت فوگ سیل و ۸۸.۶۰ 

کیلومتر به صورت اساری سیل انجام شده است.

لانه خیرین تامین سلامت فارس: استاندار در هجدهمین اجلاس سا

 ورود خیرین و مردم به امور جامعه
موانع را برطرف می کند

شیراز -قاســم توانایی   اســتاندار فارس در هجدهمین اجاس سالانه 
کید بــر اهمیــت اقدامــات نیکوکارانه  خیرین تامین ســامت فــارس، بــا تا
مردمــی در پیشــبرد اهــداف جامعــه گفــت: ورود خیریــن و مــردم بــه امور 

جامعه، موانع را برطرف می کند.
ضمــن   ، ســالانه  اجــاس  ایــن  در  ایمانیــه«  »محمدهــادی  دکتــر 
گرامیداشــت یاد و خاطره تمامی شهدا و به ویژه شــهدای عزیزی که طی 
روزهای اخیر در مقابل ظلم و جنایات رژیم غاصب اســرائیل ایســتادگی 
کــرده انــد، گفــت: از ۲۱ ســال پیش کــه این بنیــان خیــر در اســتان فارس 
ایجاد شد تا کنون، انســان های بزرگی با این مجموعه همکاری داشتند 
که بــر اســاس روایــات اســامی، ثمــره نیــک اندیشــی آنــان تــا روز قیامت 

تداوم خواهد داشت.
او ضمــن گرامیداشــت یــاد و خاطــره بزرگانــی همچــون »ســید نصــرالله 
هاشــمی«، بانــو »زهرا ســعادت«، »حبیــب بهرامــن«، »مجیــد یقطین« و 
»ناصر منیری« که طی ســال های فعالیت مجمع خیرین تامین ســامت 
فارس با این مجموعه همکاری داشته و در توسعه سامت جامعه سهیم 
شــده اند، گفت: مجموع کمک های خیرین با مجموعه ســامت، حدود 
هزار میلیارد تومان برآورد شــده و هر کجا خیرین و مردم ورود کنند، موانع 

برطرف می شود.
اســتاندار فارس نیک اندیشــی خیرین را کــه زندگی خود را وقــف کمک به 
دیگــران کردند، نمــود درایت آنــان در ایجاد ثمــره ای معنوی برای ســرای 
، مهمتریــن هدف از بعثــت پیامبران الهی  آخرت دانســت و گفت: این امر

بوده است.
دکتــر ایمانیه محــور تاش هــای مجمــع خیرین تامین ســامت فــارس را 
هدایت نیات خیرین بــه موضوعات دارای اولویت برشــمرد که طی ســال 
های اخیر با تاش دســت اندرکاران این مجمع، موفق بوده است و افزود: 
دومین هدف این مجمع طی بیش از دو دهه گذشــته، پاسداشت تاش 

خیرین و همچنین تاش برای رفع موانع در برابر آنان بوده است.
کید بــر لزوم مشــارکت تمامی  اســتاندار فارس در ایــن اجاس ســالانه با تا
ســازمان ها بــا خیریــن در پیشــبرد اهــداف آنــان گفــت: از این موضــوع با 
تمام قوا حمایت می کنیم و نباید هیچ مانعی در این زمینه وجود داشــته 

باشد.
این اجاس ســالانه ، با حضور مســوولان کشــوری و اســتانی و بــا تجلیل از 

خیرین حوزه سامت استان فارس، برگزاری شد.

مانور آموزشی- تمرینی اطفاء حریق در انبار 
مرکزی شرکت آب و فاضلاب استان برگزار شد

ایــلام - حســن بیگــی    مانــور آموزشــی- تمرینــی اطفــاء حریــق در انبار 
مرکــزی شــرکت آب و فاضاب اســتان برگــزار شدســلیمان نژاد مدیــر دفتر 
مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شــرکت گفت :در ششمین روز از هفته 
پدافنــد غیرعامل با عنــوان و پدافنــد کالبدی بمنظــور آشــنایی و افزایش 
مهارت پرســنل امــور انبارهــا و خدمات شــرکت، مانــور آموزشــی -تمرینی 
اطفاء حریــق در انبــار مرکزی اجرا شــد . در ایــن رزمایش شــرکت کنندگان 
با انــواع حریق ، کپســول هــای آتش نشــانی و نحــوه کاربــرد آنهــا و الزامات 
ایمنی هنگام اطفاء حریق آشــنا و ســپس بصورت عملی مطالب را تمرین 

نمودند .
لازم به ذکر است در این مانور ۱۵ نفر از پرسنل حضور فعال داشتند.

با حضور مدیر عامل شرکت گاز استان اردبیل؛

وه کاهش حوادث مشترکین   جلسه کارگر
گاز طبیعی برگزارشد

اردبیل - افســون جبارزاده   جلســه کارگروه کاهش حوادث مشــترکین 
گاز طبیعی با حضور جمعی از مسئولین استانی و شهرستانی سازمانهای 
، در ســالن جلســات ســاختمان ســتاد مرکــزی شــرکت گاز اســتان  درگیــر

اردبیل برگزار شد.
 میر سعید سید متین مدیر عامل این شرکت در حاشیه  این کارگروه که با 
حضور نمایندگانی از سازمان صدا و سیما، دادگستری، آموزش و پرورش، 
آتــش نشــانی، مدیریــت بحــران، محیــط زیســت و شــرکت بیمــه ســرمد 
برگزار شــد، افــزود: این هم اندیشــی بــا توجه به آمــار بالای حوادث ناشــی 
از گاز در اســتان و در راســتای مســئولیت اجتماعــی و نظــر بــه هــم افزایی 
دســتگاههای درگیر در خصــوص کاهش حــوادث مشــترکین گاز طبیعی 

برگزار شده است.
ســید متیــن بــا اشــاره بــه ایــن کــه سالهاســت بازرســی و تأییــد سیســتم 
لوله کشــی داخلی منازل برعهده ســازمان نظام مهندســی گذاشــته شده 
اســت، تصریــح کــرد: با ایــن وجــود شــرکت گاز اردبیــل بــه منظــور افزایش 
ضریب ایمنی مشــترکان، پیشــرو در فرهنگ ســازی مصرف ایمــن و بهینه 

گاز است.
وی  اظهــار داشــت:  تــداوم  و پایپندی بــه این جلســات و هم اندیشــیها و 
حساســیت بــالای موضوعــات مطروحــه مــی توانــد تــا حــدود زیــادی در 
کاهش و به حداقل ممکن رســاندن حوادث مشــترکین گاز طبیعی ناشی 

از عدم رعایت مقررات ایمنی نقش داشته باشد.
 ســید متیــن در پایان بــه اهمیــت و نقش مهــم  واحــد بهداشــت ، ایمنی و 
محیط زیســت در این حــوزه و کاهش حوادث ناشــی از گاز طبیعی اشــاره 
، راههای  کرد و گفت: در حال حاضر کاهش حوادث و خطرات ناشی از گاز

مقابله و نحوه اطاع رسانی در دستور کار قرار دارد.

کرمانشــاه  - حســنا فخــار زاده   مدیــرکل راهــداری و حمل و نقــل جاده 
ای اســتان کرمانشــاه گفــت: ۲۴ مجتمــع خدمــات رفاهــی در محورهــای 

مواصاتی استان کرمانشاه در حال ساخت است.
 فریبــرز کرمــی گفــت: بــا توجه بــه نقــش مجتمــع هــای خدمــات رفاهی در 
کاهــش تصادفــات جــاده ای ۲۴ مجتمــع خدمــات رفاهــی در محورهــای 

مواصاتی استان در حال ساخت است.
وی درباره تعداد مجتمع های خدمات رفاهی اســتان کرمانشــاه گفت: در 
حال حاضر ۳۴ مجتمــع خدمات رفاهــی در محورهای مواصاتی اســتان 

در حال ارائه خدمات به کاربران جاده ای است.
کرمی افــزود: در تردد های جــاده ای یکــی از اصلی ترین عوامــل تصادفات 
جــاده ای، خســتگي و خواب آلودگي اســت که خســتگی مــي تواند موجب 
تصادفات مرگبار شــود، به صورتــی که بخش زیــادی از تصادفــات رانندگی 
در محورهــای مواصاتی کشــور به عامل خســتگی و خواب آلودگــی راننده 

بر می گردد.
وی تعــداد مجتمــع هــای خدمــات رفاهــی در مرحلــه اســتعام را ۲۰ بــاب 
ذکر کرد و گفــت: طی ۷ ماهه ســال جاری بــرای ۶ مجتمع خدمــات رفاهی 

موافقــت اصولــی صــادر و تعــداد ۳۱ موافقــت اصولــی تمدیــد، ۱۱ پروانــه 
بهره برداری تمدید و ۱ پروانه بهره برداری صادر شده است.

مدیرکل راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای در ادامــه افــزود: مجتمع های 
خدماتــی رفاهــی، مجموعــه هایــی از امکانــات اســت کــه در جهــت ارائــه 
خدمات متمرکز مورد نیاز کاربران جاده ای در محور های مواصاتی کشور 
احــداث می شــود هــر مجتمــع خدمــات رفاهــی دارای امکانــات همچون 
نمازخانه، رستوران، فروشــگاه، جایگاه عرضه سوخت، پارکینگ، سرویس 

بهداشتی و سایر خدمات رفاهی است.
فریبــرز کرمــی مدیــر کل راهــداری و حمل و نقــل جــاده ای از کلیــه کاربران 
جاده ای خواســت کــه درصورت مشــاهده هرگونــه تخلف و کوتاهــي در امر 
خدمات رســانی از ســوی مجتمع های خدمات رفاهی بین راهی مراتب را 
از طریق شماره ۱۴۱ مرکز مدیریت راه ها شــکایات خود را به اطاع این اداره 

کل برسانند.

کرمانشاه

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبر داد؛

24 مجتمع خدماتی رفاهی در محورهای مواصلاتی استان کرمانشاه  احداث 

اصفهان

خوزستان

اصفهان - مریم مومنی   معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه در بازدید 
از خطوط تولید خودروسازی ســایپا گفت: راهبرد تولید محصولات جدید 

در فولاد مبارکه فرصتی برای ارتقای کیفیت خودروسازان است.
در ادامه سلسله نشست های مشــترک معاونت فروش شرکت فولاد مبارکه 
بــا مشــتریان اســتراتژیک این شــرکت، رضــا حیدری معــاون فروش شــرکت 
فــولاد مبارکــه از خطــوط تولیــد شــرکت ســایپا بازدید و در جلســه مشــترک 
بــا معاونیــن برنامه ریــزی و بازرگانی این شــرکت تصریح کــرد: رویکــرد تولید 
محصولات جدیــد در فــولاد مبارکه فرصــت مغتنمی بــرای ارتقــای کیفیت 

محصولات خودروسازان داخلی است.

کشــور می تواننــد بــا اســتفاده از ایــن  گفــت: خودروســازان داخلــی  وی 
ظرفیت جدید ایجاد شــده در فولاد مبارکــه نیازهای بروز خــود را در تماس 
بــا کارشناســان حــوزه معاونــت فــروش و بازاریابــی فــولاد مبارکــه ارائــه و 

اطاع رسانی کنند.
کید بــر ایــن کــه در صنعــت خودروســازی طیف گســترده ای  حیــدری بــا تأ
کیفیــت ســطح و رواداری متنــوع  گریــد،  از ورق هــای فــولادی بــا ابعــاد، 
مورداســتفاده قــرار می گیــرد، خاطرنشــان کــرد: شــرکت فــولاد مبارکــه بــا 
بهره گیری از توان و قابلیت ایجاد شده در گروه خود توانسته است، مطابق 
اســتانداردهای معتبــر جهانــی نظیــر اســتاندارد اتحادیــه اروپــا )EN(، پژو 
سیتروئن فرانسه )PSA(، و JIS  ژاپن و بر اساس درخواست، بخش اعظمی 

از نیاز خودروسازان داخلی، این محصولات را تولید و تأمین نماید.
معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه از تولید و تحویل بیش از یک میلیون 
تن از انواع محصولات گرم، ســرد و گالوانیزه موردنیاز صنعت خودروســازی 
کشــور توســط فولاد مبارکه در ســال گذشــته خبر داد و تصریح کرد: نیمی از 
محصولات عرضه شــده محصولات ویژه و خــاص فولادی و بیــش از ٧٠ هزار 
تن از محصولات ویــژه، از انواع ورق های مخصوص ســطوح نمایان خودرو 
)MB( بوده اســت که فولادســازان معدودی در دنیا قابلیت تولید آن را دارا 

هستند.
وی در همیــن زمینــه تصریح کــرد: تحویــل این میــزان ورق فــولادی نقش 

حیاتــی در تولیــد بیش از یــک میلیــون و ۲۰۰ هــزار خودرو در ســال گذشــته 
داشــته و صنعــت خودروســازی توانســته ضمــن فعال کــردن ظرفیت های 

خالی توسعه های کمی و کیفی خود را نیز استمرار بخشد.
بنا بــر اظهــارات معاون فــروش و بازاریابــی فولاد مبارکــه از ســوی دیگر گروه 
فولاد مبارکه باتوجه به ســند چشــم انداز توســعه صنعت خودروی کشور و 
کثری  هدف گــذاری تولید بیــش از ٣ میلیــون خــودرو، باهدف تأمیــن حدا
ورق فــولادی موردنیــاز و قطــع وابســتگی صنعــت خــودرو بــه واردات، 
برنامه ریزی منســجمی را در دســتور کار قــرار داده و به منظور پاســخگویی 
کثری بــه نیــاز فعلــی و آتــی خودروســازان اقدامات خــود را بــر افزایش  حدا
بومی ســازی فولادهای پراســتحکام پیشــرفته و تولیــد انــواع فولادهای پر 
اســتحکام دوفازی، فریتی، بینیتی و پخت سخت شــونده معطوف نموده 

است و در طرح های توسعه خود این هدف را با جدیت دنبال می نماید.
حیــدری ادامــه داد: در ایــن راســتا از طریــق تعامــات مؤثــر و مســتمر بــا 
خودروســازان داخلــی و بهره گیــری از چارچوب هــای فنــی و اســتاندارد 
و الگوبــرداری از خودروســازان معتبــر جهانــی، نقشــه راهــی بــرای تأمیــن 
نیازهای بالفعل و بالقوه صنعت خودروســازی کشور ترسیم و اجرایی شده 
که به یاری خــدا در آینده نزدیک گروه فــولاد مبارکه در جایــگاه یک صنعت 
مــادر تغذیه کننــده اصلــی ورق هــای فــولادی نســل جدیــد خودروســازان 

خواهد بود.

اهواز - محمد مجدم   معــاون حمل و نقل و ترافیک 
شــهرداری اهــواز گفــت: در وزارت کشــور رایزنــی هایی 
برای پــروژه قطار شــهری انجام شــده و وزیر قــول داده 
که ۱۰ ســال عقــب ماندگــی پــروژه قطار شــهری اهــواز را 
جبران کند، شــاید این یک هــدف بلند پروازانه باشــد 
اما تــاش می کنیــم تا مــردم اهواز ســوم آبان مــاه ۱۴۰۴ 

سوار قطار شهری اهواز شوند.
حجت اله ســلیمانی  اظهار کرد: برای برنامه کاری پنج 
ســرفصل حــوزه ایمنــی و امنیــت تــردد، توســعه حمل 
و نقــل همگانــی، شــبکه و تقاطــع های غیرهمســطح، 
سیســتم هــای هوشــمند و حمل و نقــل انســان محور 
هــدف گــذاری کــرده ایــم تــا در شــهر اهــواز بــه ســمت 
توســعه این محورها حرکــت کنیــم؛ همچنیــن در کنار 
ترافیــک،  آمــوزش فرهنــگ  اینهــا موضوعاتــی مثــل 
انضباط بخشــی بــه شــبکه معابــر و .. وجــود دارد که از 
جنس فنی و اجرایی نیستند و طرح ریزی کرده ایم که 

به موازات فعالیت های عملیاتی انجام شوند.
معاون حمل و نقــل و ترافیک شــهرداری اهــواز افزود: 
در دهــه 9۰ بــه دلیــل تفکری کــه بــر سیســتم مدیریت 
کم شــد، حرکت حوزه حمل و نقــل ضعیف  شــهری حا
شــد تا تقریبا به نقطه شکســت رســیدیم به طــوری که 
در ســال 9۰ اهــواز ۴۰۰ اتوبــوس فعــال داشــت امــا طــی 
۱۰ ســال گذشــته ۸۰ درصــد نــاوگان را از دســت داد و به 

کســی نیــز حدود  ۸۰ اتوبــوس فعــال رســید. در حوزه تا
کســی فعال در ســطح شــهر وجود  ۱۰ هزار مســافربر و تا
کســی رســمی شــدند در  داشــت که کمتر از ۲۰ درصد تا
کســی رســمی بودند.  حالی که پیش از این ۵۰ درصد تا
، هوشــمند  همچنین ۸۰ درصــد تقاطع های چراغ دار
بود اما الان همه تقاطــع ها در یک شــرایط کار می کند 
چــون تمــام زیرســاخت هــای هوشــمند از بیــن رفتــه 

است.
وی گفــت: طــی یکســال گذشــته ســعی کردیــم تمــام 
مشــکات را رفع و مســیر را هموار کنیم تا یــک اتوبوس 
پر از مهندس تازه نفس بــا امکانات، تــدارکات و منابع 
کنون  مالــی با ســرعت روی ایــن جاده حرکــت کننــد و ا
بعد از یکســال تاش شــبانه روزی این نوید را می دهم 

که این اتوبس حرکت را آغاز کرده است.
معاون حمــل و نقل و ترافیک شــهرداری اهــواز عنوان 
کرد: نفــی زحمــات و خدمات گذشــتگان را نمــی کنیم 
بلکــه شــیوه مدیران قبلــی و نگاهشــان کــم توجهی به 

حوزه حمل و نقل بوده است.
همگانــی  نقــل  و  حمــل  اینکــه  بیــان  بــا  ســلیمانی 
پرمخاطب ترین حوزه اســت، تصریح کرد: پــروژه قطار 
شــهری اهواز از دهــه ۸۰ آغاز شــد و تــا ســال 9۲ تنها ۲۵ 
درصد پیشرفت فیزیکی داشت، از ســال 9۵ به بعد نیز 
عما پروژه پیشرفتی نداشــت و در گیر بحث فنی بود تا 
اینکه در دوره مدیریت آقای شــاعری )شــهردار ســابق 
( فســخ قرارداد بــا پیمانکار پــروژه اعام شــد و کار  اهواز

به دعوی حقوقی و قضایی رسید.
وی اضافــه کــرد: پــس از آن بایــد مجموعــه مدیریتــی 
اســتان را قانــع مــی کردیــم کــه پــروژه قطــار شــهری به 
صــاح شــهر اهــواز اســت، بــا هــر هزینــه ای کــه باشــد 
یک الــزام برای هــر کانشــهر اســت و بــه عنــوان یکی از 

شاخص های توسعه شناخته می شود.
معــاون حمل و نقــل و ترافیک شــهرداری اهــواز گفت: 
با پیگیری های انجام شــده، پس از کــش و قوس های 
فراوان در پروندده حقوقی، موفق شــدیم رای خلع ید 
پیمانکار را بگیریم و تــا کمتر از ۱۰ روز آینــده کارگاه ها به 
شــهرداری اهواز تحویل داده می شــوند. در این راستا 

کراتــی بــا بزرگتریــن ســازنده قطــار شــهری کشــور  مذا
یعنی قــرارگاه خاتــم الانبیــاء)ص( بــه عنــوان پیمانکار 
جدید انجام شــده و بازدیدی از وضعیت پروژه صورت 
گرفته تــا روند انعقاد قــرارداد با قــرارگاه خاتم بــه عنوان 
پیمانــکار جدیــد قطــار شــهری اهــواز بــا ســرعت طــی 
شــود. ســلیمانی عنوان کرد: تاش کردیم در مدیریت 
شــهری، منابع مالی لازم، نیازها و پیش نیازها را فراهم 
کنیــم. در وزارت کشــور نیز رایزنــی هایی انجام شــده و 
وزیــر قــول داده که ۱۰ ســال عقــب ماندگــی پــروژه قطار 
شــهری اهواز را جبران کند، شــاید این یک هدف بلند 
پروازانه باشــد اما تــاش می کنیم تــا مردم اهواز ســوم 

آبان ماه ۱۴۰۴ سوار قطار شهری اهواز شوند.
وی افزود: در دهه گذشته شــهرداری اهواز بیش از ۸۰ 
درصد نــاوگان عمومی خــود را از دســت داده در حالی 
که در ایــن مدت کانشــهرهای دیگر ۵۰ درصــد ناوگان 

عمومی خود را از دست داده اند.
کــرد: در ایــن مســیر ۲۷ ایســتگاه  ســلیمانی اضافــه 
مشــخص شــده که ۱۵ ماه زمان لازم اســت و بــا تکمیل 
ایــن ایســتگاه ها، فواصــل ایســتگاه های قطار شــهری 
جبران می شــود امــا از آنجایی که بــرای بهره بــرداری از 
پروژه نیاز نیست که همه ایســتگاه ها راه اندازی شود، 
تاش می کنیم با راه اندازی حدود ۶ ایســتگاه تا شــب 

عید یک خط از پروژه بی آر تی به بهره برداری برسد.

معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه در بازدید از خطوط تولید خودروسازی سایپا تصریح کرد:

وسازان داخلی راهبرد تولید محصولات جدید در فولاد مبارکه فرصتی برای ارتقای کیفیت خودر

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اهواز اعلام کرد:

قول وزیر کشور برای جبران  عقب ماندگی 10 ساله قطار شهری اهواز

 به دستور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

انجمن دف در استان کردستان راه اندازی شد
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آمادگی شبکه بانکی برای اعطای تسهیلات 
قرض الحسنه به هنرمندان دارای معلولیت

 بانک مرکزی با همکاری شبکه بانکی و در تعامل با دستگاه های متولی 
این آمادگی را دارد تا از طریق اعطای تســهیلات ارزان و قرض الحسنه 
به هنرمندان دارای معلولیت، از آنان حمایت کند.ســومین جشنواره 
بین المللی همام با نمایش ۸۰۰ اثر هنــری هنرمندان دارای معلولیت 
از جمهوری اســلامی ایران و ۱۱ کشور جهان با حضور دکتر محمدرضا 
فرزین رئیس کل بانک مرکزی در تهران افتتاح شــد.به گزارش روابط 
عمومی بانــک مرکزی، دکتــر محمدرضا فرزین در آییــن افتتاح این 
جشنواره گفت: بســترهای حمایت از آثار و تولیدات هنرمندان معلول 

برتر در این جشنواره توسط بانک مرکزی و شبکه بانکی فراهم است.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین با اشاره به آثار حاضر در این جشنواره 
تصریح کرد: روح بــزرگ هنرمندان معلول در آثــار هنری این عزیزان 
کاملا هویداســت و حمایت از این آثــار و تولیدات یکــی از وظایف و 

محورهای مسولیت  اجتماعی شبکه بانکی کشور است.
دکتر فرزیــن همچنین با اشــاره به پرداخــت وام خوداشــتغالی به 
هنرمندان برای حمایت از آنان و شناسایی استعدادهای موجود در این 
بخش تاکید کرد: بانک مرکزی با همکاری شــبکه بانکی و در تعامل با 
دســتگاه های متولی این آمادگی را دارد تا از طریق اعطای تسهیلات 
ارزان و قرض الحسنه به هنرمندان دارای معلولیت، از آنان حمایت کند.

بر اساس این گزارش، سومین جشــنواره بین المللی همام از امروز ۱۱ 
آبان ماه در موسســه صبای فرهنگســتان هنر افتتاح و به مدت هفت 
روز تا ۱۷ آبان ادامه خواهد یافت.امســال در کنار هنرهای تجسمی و 
موسیقی، صنایع دستی و هنرهای ســنتی هم به جشنواره اضافه شده 
است و ۴۰ درصد ظرفیت جشنواره به صنایع دســتی اختصاص یافته 
اســت و ۸۰۰ اثر در بخش های رقابتــی و غیررقابتی به نمایشــگاه راه 
پیدا کرده اند.از ۱۱ کشور جهان و ۲۷ اســتان کشورمان نیز به سومین 

جشنواره بین المللی همام اثر ارسال شده است.
مریم جلالی، عضو شورای سیاست گذاری جشــنواره نیز گفت: همام 
را یک کار بنیادی می دانــم. هنرمندان دارای معلولیــت و توانیابان با 
آموزش کارهای هنــری هویت بنیان، می توانند فعالیــت اجتماعی و 

ثروت آفرینی داشته باشند.

دست بانک مرکزی برای برخورد با بانک های 
متخلف باز شد

معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: با نظر مجلس و مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام مصوب شــد که کمترین دخالت توســط قوه قضاییه در 

تصمیمات بانک مرکزی در برخورد با بانک های متخلف صورت بگیرد.
 محمد دهقان، معــاون حقوقی رئیس جمهور گفت: بــا نظر مجلس و 
مجمع تشخیص مصلحت نظام مصوب شد که کمترین دخالت توسط 
قوه قضائیه در تصمیمات بانک مرکزی صورت بگیرد تا سیاســت گذار 
پولی اختیار برخورد با بانک هایی که زیان انباشــته و اضافه برداشــت 

دارند را داشته باشد.

وی افزود: بانک مرکزی به عنوان مجوز دهنده بــه بانک ها این اختیار 
را دارد بــا بانک هایی که ناتــرازی دارند، زیان انباشــته دارند یا اضافه 
برداشــت دارند برخورد کند و در صورت لزوم مجوز آنهــا را لغو کند و 

اجازه ندهند این بانک ها با اقتصاد کشور و با معیشت مردم بازی کنند.

 اخذ مالیات از برج های خالی از سکنه
خالی بودن ۲۰ درصد خانه ها در مرکز تهران

یک کارشناس با بیان اینکه اکثر مســتأجران به دلیل افزایش سرسام 
آور اجاره ها ناچار به ســکونت در محلات جنوب و حاشیه شهرها شده 
اند، بر ضرورت ساماندهی واحدهای مســکونی خالی در کشور تاکید 
کرد و گفت: برج های خالی از سکنه، مالکان دارای ۱۰۰ واحد و بیش از 
دو دستگاه آپارتمان خالی در کشور باید ساماندهی و مشمول پرداخت 
مالیات شــوند.حمید نجف، با تاکید بر ضرورت تقویت بانک اطلاعات 
مســکن در کشــور اظهار کرد: در حال حاضر طبق آمارها حدود چهار 
میلیون مسکن خالی در کشور داریم و اگر دولت این واحدهای خالی را 
به روش های مختلف از قبیل دریافت مالیات یا نظارت ساماندهی کند 

شاید به ساخت چهار میلیون واحد مسکونی در کشور نیاز نباشد.
وی افزود: در صورتی که آمار خانه های خالی استخراج و بانک اطلاعاتی 
مسکن تقویت شود بســیاری از خانوارهایی که مستاجر و نیازمند خانه 
هســتند، صاحبخانه می شوند.این کارشــناس اقتصادی تصریح کرد: 
متاســفانه واحدهای بسیاری در کلان شــهرها از جمله تهران خالی از 
سکنه و بلااستفاده هســتند در حالی که اگر شناســایی و ساماندهی 
شــوند می توانند نیاز به تامین مسکن و ســرپناه یک خانوار را برآورده 
کنند.نجف ادامه داد: در مناطق شمال تهران بعضاً مشاهده می شود که 
۳۰ تا ۴۰ درصد برج های ساخته شده خالی مانده است.دلیل این اتفاق 
این اســت که نه مردم قدرت خرید چنین واحدهایــی را دارند و نه می 
توانند در چنین برج هایی خانه اجاره کننــد اما اگر دولت به این برج ها 
مالیات ببندد مالکان آنها مجبور می شوند نرخ اجاره ها را پایین بیاورند 
و چند خانواده ســرپناهی پیدا کنند.وی تصریح کرد: انبوه سازانی که 
چنین برج هایی را می ســازند و کســانی که مالک بیش از ۱۰۰ خانه 
هستند می توان شناســایی کرد، بنابر این دولت باید مالیات سنگین از 
این واحدها دریافت کند.    به اعتقاد وی، درحال حاضر ۲۰ تا ۳۰ درصد 
منازل در مرکز تهران نیز به سرنوشــت خانه های شــمال تهران مبتلا 
شده و اکثرا خالی از سکنه است.نجف گفت: بیشتر مستاجرانی که طی 
تابستان سال گذشته بر اساس افزایش سرسام آور اجاره ها  خانه را ترک 
کردند ناچار به محلات جنوب و حاشیه های شــهر رفتند که این اتفاق 
به تدریج به یک معضل بزرگ تبدیل و بسترساز مشکلات و ناهنجاری 
های اجتماعی و اقتصادی خواهد شد؛ لذا انتظار می رود برج های خالی 
از سکنه، مالکان دارای ۱۰۰ واحد و بیش از دو دستگاه آپارتمان خالی 

در کشور  ساماندهی و مشمول پرداخت مالیات شوند.

در شورای اقتصاد تصویب شد
وگاه بادی با ظرفیت ۳۰۰۰ مگاوات   ساخت نیر

در کشور
رییس ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق) ساتبا( 
گفت: مجوز ســاخت ۳۰۰۰ مگاوات نیروگاه بادی در کشــور از محل 
منابع مــاده ۱۲ قانون رفع موانــع تولید رقابت پذیر در جلســه دیروز 

شورای اقتصاد با رویکرد توسعه انرژی های تجدیدپذیر تصویب شد.
به گزارش سازمان ساتبا، »محمود کمانی« در تشریح جزییات مصوبه 
ساخت نیروگاه های بادی اظهارکرد: مطابق این مصوبه نرخ فروش برق 
سرمایه گذاران از طریق مناقصه، تعیین و به صورت ارزی پرداخت می 
شــود.وی افزود: مطابق مصوبات قبلی شورای اقتصاد، نرخ تعیین شده 
برای فروش برق متاثر تغییرات قیمت ســوخت های فســیلی نخواهد 
بود.کمانی با تاکید بر اینکه مطابق مصوبه، بازپرداخت دولت به سرمایه 
گذاران نیروگاه های بادی به مدت ۴ سال و نیم به قیمت نه و نیم سنت 
تضمین می شــود، عنوان کرد: قابلیت فروش برق ایــن نیروگاه ها در 

تابلوی سبز بورس نیز وجود دارد.
رئیس سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی برق با اشاره به 
مشــخصات فنی نیروگاه های بادی تاکید کرد: مشخصات فنی توربین 
های بادی و ســایر تجهیزات نیروگاه های بادی مطابق استانداردهای 

مورد تایید وزارت نیرو خواهد بود.

 ۸۲ درصد ظرفیت سدهای پنجگانه تهران
 خالی است

 میزان پرشدگی سدهای پنجگانه تهران تا روز ۹ آبان ماه امسال به ۱۸ 
درصد رسیده و این سدها ۳۴۵ میلیون متر مکعب آب ذخیره دارند که 

۸۲ درصد ظرفیت سدهای تهران خالی است.
حجم پرشدگی ســدهای پنجگانه تهران شــامل امیرکبیر، طالقان، 
لتیان، لار و ماملو در حالی در ۳۹ روز ابتدایی ســال آبی جاری ) ابتدای 
مهر ماه ۱۴۰۲ تا پایان شهریور ماه ۱۴۰۳( به ۱۸ درصد رسیده که این 

عدد در کل کشور نیز تنها ۴۰ درصد است.
این میزان پرشــدگی نشــان از آن دارد که هنوز بارش ها اثر چندانی بر 

روی افزایش حجم آب موجود در سدهای کشور نداشته است.
طبق اطلاعات دفتر اطلاعات و داده های آب کشــور از ابتدای سال آبی 
جاری )ابتدای مهر ماه ۱۴۰۲( تا پایان روز ۹ آبان ماه جاری آب موجود 
در ســدهای تهران به ۳۴۵ میلیون متر مکعب رسید. این میزان نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته ۳ درصد رشد را نشان می دهد.

براساس اعلام مدیرکل مریریت بحران اســتانداری تهران پیش بینی 
شــده تا روز یکشــنبه هفته آینده بارش در تهران رخ دهــد که به این 

ترتیب سدها آماده حجم آب ناشی از بارش هستند.

سخنگوی صنعت آب اعلام کرد
شرایط آبی تهران با سال گذشته تفاوتی ندارد

ســخنگوی صنعت آب گفت: غرب تهران آب بیشــتری وجود دارد با 
استفاده از لوله های کمکی به مناطق شرقی تهران کمک کرده تا مردم 
با کمبود آب دســت و پنجه نرم نکنند.عیســی بزرگ زاده، سخنگوی 
صنعت آب با اشــاره به اینکه در سال جاری شــرایط آبی تهران با سال 
گذشــته تفاوتی ندارد، گفت: شــرایط آبی امســال تهران مشابه سال 
گذشته است اما ســدهای شــرق تهران نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته نزدیک به ۳۰ میلیون لیتر کمبود وجود دارد.به گفته سخنگوی 
صنعــت آب، این کاهش حجم به معنای آن نیســت که بــا کمبود آب 
مواجه می شویم.وی با اشــاره به اینکه آبفای تهران برای جلوگیری از 
به وجود آمدن بحران، مشغول به کار اســت، خاطر نشان کرد: باید در 
نظر داشــت که شــرق تهران اکنون در حال پایش دقیق تری است در 
سال های گذشته مناطق دیگر تهران هم چنین وضعیتی داشتند که در 
این شرایط از طرح های جایگزین استفاده می شود.به گفته بزرگ زاده 

با یاری شهروندان و مدیریت مصرف از این مشکل عبور خواهیم کرد.
وی در رابطه با طرح های در دســتور کار برای تأمین آب مورد نیاز شرق 
تهران خاطر نشــان کرد: در صورتی که شرق تهران با کمبود آب مواجه 
شود تانکر حاوی آب در مناطق شرقی تعبیه نمی شود بلکه با استفاده از 
از طرح های کمکی می توان به انعطاف پذیری بین شــبکه شرق و غرب 

اتصالات بیشتری ایجاد می کنیم.
ســخنگوی صنعت آب در خاتمه اضافه کرد: با توجه به اینکه در غرب 
تهران آب بیشتری وجود دارد با اســتفاده از لوله های کمکی به مناطق 
شــرق تهران کمک کرده و از این انعطاف پذیری اســتفاده می کنیم تا 

مردم در شرق تهران نیز با کمبود آب دست و پنجه نرم نکنند.

وزیر نیرو:
 ۹ مصوبه حوزه آب در استان کردستان به صورت 

کامل اجرا شد
 وزیر نیرو گفت: در ســفر قبلی هیات دولت به اســتان کردســتان ۱۱ 
مصوبه در حوزه آب در این اســتان به تصویب رســید که از این تعداد  
۹ مصوبه به طور کامل اجرا شــده و ۲ مصوبه دیگر کــه رفع تنش آبی و 
آبرسانی روستایی اســت در حال اجرا است که بخش های قابل توجهی 

از آنها به مرحله اجرا رسیده است.
 علی اکبر محرابیــان در آیین افتتاح طرح های آب و فاضلاب اســتان 
کردستان که در شهرســتان بانه برگزار شد با بیان اینکه آب در فرهنگ 
مردم اســتان کردســتان دارای ویژگی بسیار زیادی اســت و به نوعی 
با تمدن آنها عجین شــده است افزود: مشــکل تنش آبی ۵۰ درصد از 
جمعیت اســتان کردستان برطرف شده و در بقیه اســتان نیز با اجرای 

طرح های در دست اجرا در دولت سیزدهم به پایان خواهد رسید.
وی ادامه داد: در سال ۱۴۰۳ ســه طرح جدید در زمینه فاضلاب نیز در 
لیســت پروژه های جدید قرار خواهد گرفت که این طرح ها نیز اجرایی 

خواهد شد.
وزیر نیــرو با بیان اینکه بــرای اجرای ۱۱ طرحی که امــروز مورد بهره 
برداری قرار گرفت ۱۲ هزار میلیارد تومان اعتبار هزینه شــده اســت 
افزود: در ابتدای دولت متوسط پیشــرفت فیزیکی آنها ۵۰ درصد بود 
که برخی اصلا شروع نشــده بود و برخی هم دارای پیشرفت حدود ۹۳ 
درصد نیز بود.وی ادامه داد: در حوزه آبرسانی که بیشترین مطالبه مردم 
بود آبرسانی به شهر سنندج سال گذشــته افتتاح شد و امروز آب سقز، 
بانه و دیواندره نیز به بهره برداری رســید که جمعا با تامین ســه هزار و 
۱۰۰ لیتر و یک هزار و ۴۵۰ لیتــر در مجموع برای این چهار منطقه آب 
تامین شــد که ۵۰ درصد از جمعیت استان را شامل می شود.وی تاکید 
کرد: با افتتاح این طرح ها تنش آبی این منطق تا افق ســال ۱۴۲۰ حل 

شده و مشکل کمی و کیفی در زمینه آب نخواهد داشت.
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 بن بستی برای صادرکنندگان چک های بی محل
 با ایجاد سامانه جدید چک

خریدار  بانک مرکزی در آخرین اقدام خود برای 
اجرای قانون جدید چک، با ایجاد ســامانه جدید 
امکانی را فراهم کرده که ذینفعــان می توانند از 
وضعیت اعتبــاری صادرکننده چــک همچون 
مبالغ چک های برگشــتی و چک های صادر شده 
فرد مطلع شــوند.چک ابزار پرداختی است که در 
کنار ســایر ابزارهای پرداخت همچون وجه نقد، 
برات و ســفته در معاملات مورداســتفاده مردم 
قرار می گیرد. از مهم تریــن ویژگی های چک که 
با استقبال مردم و کســب وکارها روبه رو است به 

تأخیر انداختن تسویه معاملات است.
در یک دهــه اخیر چک به عنوان ابــزار پرداختی 
اعتبار خود را از دســت داده بود و مطابق گزارش 
مرکز پژوهش هــای مجلس از نظر تشــکل های 
اقتصادی به عنوان پنجمین مشکل بزرگ کسب 
و کارها شــناخته می شــد و این امر باعث شد تا 
مسوولان و کارشناسان درصدد رفع اختلال های 

ناشی از چک برای کسب و کارها برآیند.
آخرین اصلاحــات قانون چک مربوط به ســال 
۱۳۹۷ بود که مجلس شــورای اســلامی دغدغه 
چند ساله مردم به ویژه فعالان اقتصادی را درباره 
مســائل مرتبط با چک از جملــه نااطمینانی در 

وصول مبلغ چک را برطرف کرد.
در قانون جدید به طور خلاصه، صادرکننده چک 
می بایست چک خود را در ســامانه صیاد )صدور 
یکپارچه الکترونیکی دســته چک( ثبت کرده و 

سپس آن را در اختیار فروشــنده قرار دهد. پس 
از این، گیرنده چک با دریافت اطلاعات ســوابق 
صادرکننــده چک و حصــول اطمینــان از عدم 
سوءپیشــینه صادرکننده در صــدور چک های 
بی محل، می تواند با اطمینان بیشــتری نسبت به 

پذیرش چک و انجام معامله اقدام کند.
همچنیــن در صورت برگشــت چک، حســاب 
صادرکننــده به میــزان مبلغ چک صادر شــده 
مسدود می شــود. علاوه بر این، برخی تنبیهات 
قانونی بــرای صادرکننده چــک بی محل منظور 
شــده تا از این طرق نوعی بازدارندگی در صدور 

چک های بی محل ایجاد شود.
قانون جدید در دولت گذشــته ابلاغ شد، اما اقدام 
عملی قابل توجهی برای اجرای آن برداشته نشد 
تا اینکه در دولت ســیزدهم در دســتور کار قرار 
گرفت. پیش از اجــرای قانون جدیــد در دولت 
ســیزدهم ۲۰ درصد چک های صادر شده وصول 
نمی شــد و به طور میانگیــن روزانــه ۱۰ نفر از 

زندانیان مربوط به تخلفات در حوزه چک بودند.
با اجرای قانون جدید در دولــت کنونی زندانیان 
چک به یک نفر در ســه روز کاهش یافت و طبق 
آخرین گزارش بانک مرکزی در مردادماه امسال 
نیز ۹۰.۹ درصــد از کل تعــداد چک های مبادله  
شده در ســامانه چکاوک وصول شده است یعنی 
میزان چک برگشتی نصف شده و تعداد زندانیان 
نیز ۹۶ درصد کم شده اســت.بانک مرکزی طی 

روزهای گذشــته از ســامانه ای رونمایی کرد که 
می توان گفت بن بســتی بــرای صادرکنندگان 
چک های بی محل اســت. این ســامانه وضعیت 
اعتبــاری صادرکننده چــک همچــون مبالغ 
چک های برگشتی و چک های در راه صادرکننده 

چک را در اختیار ذینفع قرار می دهد.
در ســامانه جدید کــه از روز ۱۶ مهــر در اختیار 
عمومی قرار گرفته است ذینفعان چک می توانند 
با ارسال پیامک به سرشماره ۴۰۴۰۷۰۱۷۰۱ از 
مجموع مبلغی چک های برگشــتی صادرکننده 
چک اعم از چک های برگشــتی رفع سوء اثرشده 
و نشــده و مجموع مبلغی چک های در راه تسویه 
نشــده، مطلع شــوند.برای دریافت این سرویس 
ذینفع چک باید کد دســتوری زیر را به سرشماره 

۴۰۴۰۷۰۱۷۰۱ ارسال کند )از راست به چپ(:
*۱*۴*شناسه/کدملی ذینفع*شناسه صیادی

اســتفاده کننــدگان از ســرویس پیامکــی در 
صورتی کــه کد دســتوری را به خاطر نداشــته 
باشــند می توانند با ارســال عدد ۱ به سرشماره 
۴۰۴۰۷۰۱۷۰۱ از راهنمــای ایــن ســرویس 
بهره مند شوند. راهنمای ســرویس نحوه صحیح 
ارســال پیامک را در اختیار اســتفاده کنندگان 
از ســرویس قرار می دهد.این خدمــت به ذینفع 
چک کمک می کند تا با اخذ اطلاعات شــفاف از 
سوابق صادرکننده چک نسبت به دریافت یا عدم 

دریافت چک تصمیم گیری کند.
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